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CZYTAJ OBOWIĄZKOWO —

Seniorzy 
na piknikach

Klub Seniora „Komes” oraz Klub Seniora „Pogorzelec” 
działający przy Zarządzie Rejonowym Polskiego Związku 
Emerytów Rencistów i Inwalidów w Kędzierzynie-Koźlu 
zorganizowały piknik biesiadny na ranczo w Czarnocinie.

Więcej na: Gazetalnformator.pl

I lid U >4'^ rozrywka

Słuchajmy ludzi, 
czyli kontrowersje wokół Dni Miasta
Radni bez skrupułów skrytykowali tegoroczną imprezę.

■ KATARZYNA SOLARZ

Tegoroczne Dni Miasta 
miały być szczególne. 17 paź
dziernika Kędzierzyn-Koźle 
obchodzi bowiem 40. uro
dziny. To w 1975 roku Kę
dzierzyn, Koźle, Sławięcice i 
Kłodnica połączyły się w jed
ną całość. Jubileuszowe uro
czystości rozpoczęły się w 
czerwcu. Gwiazdą dwudnio
wej imprezy był zespół Elec- 
tric Light Orchestra Classic. 
Niestety ten zespół, którego 
nazwa wywołuje przyspieszo
ne bicie serca u fanów, którzy 
słuchali go na przełomie lat 
70. i 80. nie ma nic wspólne
go z legendarnym ELO i z je
go frontmanem Jeffem Lyn- 
ne. Brytyjscy muzycy, którzy 
wystąpili na jubileuszu Kę- 
dzierzyna-Koźla, to tylko co- 
verband wykonujący przebo
je po dawnej legendzie. Rok 
temu występowali w Racibo
rzu, a w tym, oprócz Kędzie
rzyna, odwiedzili też Oławę 
na tamtejszych Dniach Kogu
ta. Dobór gwiazd na jubileusz 
miasta (oprócz ELO wystąpił 
Jamal) był niepochlebnie ko
mentowany na portalach spo- 
łecznościowych i forach inter
netowych, a niezadowolenie 
mieszkańców najlepiej oddała 
słaba frekwencja na imprezie. 
Niektórzy wybrali imprezy w 
sąsiednich Strzelcach Opol
skich czy Głogówku, gdzie re
pertuar był bogatszy. Warto 
wspomnieć, że w poprzednich 
edycjach Dni Miasta w Kę
dzierzynie-Koźlu obfitowały 
m.in. w takie sławy rodzimej 
sceny muzycznej jak Zako- 
power, Patrycja Markowska, 
Budka Suflera, Dżem, Maryla 
Rodowicz, Lady Pank. Wtedy 
frekwencja była imponująca.

Dlatego zasadne jest py
tanie, jakie do władz miasta 
skierowała na ostatniej sesji 
Rady Miasta, Ewa Czubek: 
- Według jakiego klucza, by
li dobierani wykonawcy na

Mieszkańcy i niektórzy radni uważają, że Electric Light Orchestra Classic
I nie powinna występować na 

40-lecie miasta i dlaczego 
gwóźdź programu to gwiaz
da, która wykonuje covery? 
Uczestniczyłam w tegorocz
nym wydarzeniu i muszę z 
przykrością stwierdzić, że ni
gdy dotąd nie widziałam tak 
małej frekwencji. W Polsce 
mamy wielu atrakcyjniejszych 
wykonawców, którzy z pew
nością zgromadziliby liczniej
szą publiczność - dodała. Ze 
spostrzeżeniami Ewy Czubek 
zgodził się również radny Mi
chał Nowak, który lata wstecz 
(nie będąc wówczas rad
nym) osobiście zwracał uwa
gę kierownictwu Miejskiego 
Ośrodka Kultury, że winno się 
orientować w obowiązujących 
trendach muzycznych i zapra
szać formacje, które zaspoko
ją gusta zarówno dojrzałych 
odbiorców, jak i młodzieży.

Działań kierownictwa 
Miejskiego Ośrodka Kultury, 
przed zarzutami radnych bro
niła prezydent, Sabina Nowo
sielska, argumentując, że jeśli 
ktoś nie umie się bawić, to za
wsze będzie krytykował wy
bór jakiego dokonali organi

zatorzy, a opinii wyrażanych 
na forach publicznych nale
ży czytać jak najmniej, bo nie 
oddają rzeczywistości. - Na 
wieczornym koncercie, kiedy 
występowała ELO, były tłumy 
i wszyscy świetnie się bawili, 
włącznie ze mną - stwierdzi
ła prezydent. - Dokonaliśmy 
takiego wyboru, uważam, że 
bardzo ciekawego i oryginal
nego. Być może część miesza 
kańców miasta ma na to inny, 
pogląd ale trudno zadowolić 
wszystkich - dodał wicepre
zydent Wojciech Jagiełło.

Burzliwą dyskusję dobrze 
podsumowała wspomnia
na na początku radną, Ewa 
Czubek: - Wszyscy, jak jeden 
mąż, jesteśmy tu, by słuchać 
mieszkańców, a me głaskać 
się wzajemnie, a skóro są wąt
pliwości, to w przyszłym roku 
zróbmy ankietę, np. wspól
nie ze szkołami, dzięki któ- . 
rej poznamy gusta muzycz
ne wszystkich. Zastrzeżenia 
radnych wzbudził też fakt, że 
wynagrodzenie dla ELO Clas
sic, która początkowo widnia
ła na plakatach jako oryginał, 

było tajemnicą handlową. 
Takową zasłonił się kierow
nik MOK-u, Piotr Gabrysz, 
odmawiając udzielenia tele
fonicznej informacji dzien
nikarzowi Dobrej Gazety, o 
gaży wykonawców. Dopiero 
na pisemną prośbę Fundacji 
Wiedzieć Więcej, która po
prosiła o udostępnienie li
sty kosztów do informacji 
publicznej, dyrekcja przeka
zała dokument.Wątpliwości 
wyjaśnił też mecenas Maciej 
Pająk, radca prawny urzędu 
miasta. - Wynagrodzenie na
leżne wykonawcy, realizowa
ne na zlecenie sektora finan
sów publicznych, a taką jest 
m.in. instytucja kultury, win
no być jawne - wyjaśnił. Pod 
koniec sesji, przewodniczący 
Rady Miasta, Andrzej Kopeć 
złożył wniosek, aby do reje
stru umów które widnieją na 
stronach magistratu, podpiąć 
też takie, które urząd zawiera 
z artystami. Wniosek został 
przegłosowany większością 
głosów, ku zaskoczeniu sa
mej prezydent, Sabiny Nowo
sielskiej.

KĘDZIERZYN-KOŹLE - INWESTYCJEWahadłowona Krzywoustego
Rusza remont ulicy Krzywoustego 
w Kędzierzynie-Koźlu.

I Po remoncie na ulicy Krzywoustego 
pojawi się m.in. ścieżka rowerowa.

960 tys. zł kosztować 
będzie remont ul. Bolesła
wa Krzywoustego w Kędzie
rzynie-Koźlu. Do przetargu 
ogłoszonego przez Powiato
wy Zarząd Dróg przystąpiło 
8 firm. Zwycięskie przedsię
biorstwo z Jaryszowa dało 
ośmioletnią gwarancję na 
inwestycję. Dyrekcja PZD 
podpisała już umowę z wy
konawcą, który rozpoczął 
prace. Ulica Krzywoustego 
prowadzi przez osiedle Pia
stów, jedno z największych 
miejskich osiedli.

REGION - POLICJA

PROPONOWAŁ
DZIECIOM SEKS
Mieszkaniec Rybnika za
mieścił w internecie in
formację o tym, że chętnie 
spotka się z dziećmi.

14 lipca z dyżurnym lybnic- 
kiej komendy skontaktował się 
mieszkaniec Wrocławia. Męż
czyzna przekazał funkcjona
riuszom informację o tym, że 
w internecie natrafił na ogło
szenie, z którego wynikało, iż 
jeden z mieszkańców Rybnika 
próbuje umawiać się z dziećmi. 
Spotkania, jak wynikało z treści 
ogłoszenia, miały mieć charak
ter intymny. Ogłoszenia skie
rowane były do dzieci w wielu 
od 10 do 12 lat. Zgłaszający po
informował policjantów o tym, 
gdzie może przebywać mężczy
zna. Przypuszczenia potwierdzi

- Ulica zostanie gruntow
nie przebudowana, pojawi się 
zupełnie nowy asfalt, będzie 
też siatka wzmacniająca, zapla
nowano również poszerzenie 
chodnika ze ścieżką rowerową, 
a tamtejsza zatoka autobuso
wa ulegnie modernizacji - mó
wi Arkadiusz Kryś, dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg i 
dodaje, że podczas remontu 
będzie obowiązywał ruch wa
hadłowy. Modernizacja powin
na zakończyć się we wrześniu.

■ P

ły się. To 29-letni mieszkaniec 
Rybnika. Mężczyzna częściowo 
przyznał się do winy. Mundu
rowi ustalili, że mężczyzna za 
pośrednictwem tego samego 
portalu chdał sprzedać doku
ment, który nie zależał do niego. 
29-latek usłyszał już zarzuty za 
składanie osobom małoletnim 
propozycji seksualnych oraz za 
próbę sprzedaży cudzego do
kumentu stwierdzającego toż
samość. Wobec podejrzanego 
został zastosowany środek za
pobiegawczy w postaci dozoru 
policyjnego oraz poręczenia ma
jątkowego. Za popełnione prze
stępstwa mężczyźnie grozi kara 
pozbawienia wolności do 2 lat.

■ P
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■ SAMARZĄD

Absolutoryjne „nie” 
dla Sabiny Nowosielskiej
Obecna prezydent Kędzierzyna-Koźla nie otrzymała absolutorium, 
de facto nie dostałgo były włodarz, Tomasz Wantula.

I KOMENTARZ NA GORĄCO

■ KATARZYNA SOLARZ

Jednym z istotnych ele
mentów zarządzania finansa
mi w jednostkach samorządu 
terytorialnego jest konfron
tacja założeń w planie finan
sowym z ich realizacją, której 
odzwierciedleniem ma być 
prawidłowe wykonanie przez 
władzę wykonawczą, czyli 
prezydenta, uchwały budżeto
wej. Ze względu na charakter 
samorządu, to uchwałodawca, 
czyli rada miasta, która dzia
ła w imieniu mieszkańców, 
ma w ręku narzędzie kontro
li, jakim jest absolutorium. 
W Kędzierzynie - Koźlu te
goroczna sesja absolutoryjna 
była specyficzna - w praktyce 
za wykonanie ubiegłoroczne
go budżetu oceniany był To
masz Wantula, który w 2014 
roku piastował urząd przez 11 
miesięcy. Sabina Nowosielska 
zajęła jego miejsce dopiero 8 
grudnia tegoż roku, jednak 
formalnie, to ona nie otrzy
mała absolutorium. Taka sy
tuacja, w jakiej postawiona 
została Nowosielska wynika 
z ułomności przepisów praw
nych, dotyczących udzielania 
absolutorium. - Trudno, że
bym podsumowywała budżet 
i jego realizację w kadencji, 
w której nie byłam prezyden
tem - zauważyła Nowosiel
ska. Jak zaznaczył przewod
niczący Rady Miasta, Andrzej 
Kopeć, Nowosielska miała 
bardzo ograniczony wpływ 

na kształt ubiegłorocznego 
budżetu, a na jego wykona
nie minimalny. W związku 
z powyższym, decyzja o nie- 
udzieleniu absolutorium nie 
rodzi żadnych konsekwen
cji prawnych wobec obecnej 
prezydent, jest jedynie mani
festacją, symbolicznym wyra
zem niezgody rady na sposób 
gospodarowania środkami 
publicznymi przez Tomasza 
Wantułę. Mimo, że ubiegło
roczny budżet został wyko
nany praktycznie bez zarzu
tów, a komisje problemowe, 
w tym rewizyjna, której oce
na jest decydująca, zaopinio
wały go pozytywnie, to radni 
w głosowaniu nad uchwalą i 
tak nie udzielili prezydento
wi absolutorium. „Za” było 
jedynie pięciu radnych, jeden 
przeciw i aż szesnastu wstrzy
mało się od głosu. Dlaczego? 
Taka decyzja radnych była 
spowodowana zastrzeżenia
mi co do sposobu wydawania 
pieniędzy publicznych, część 
z nich bowiem, jak stwierdzi
li niektórzy radni została roz
dysponowana na niekorzyść 
miasta. Tak było m.in w przy
padku nadmiernego wydatko
wania środków na działalność 
MOK-u, tuż przed wyborami. 
Wydatki, które co roku plaso
wały się na poziomie 2,5 min. 
złotych, w 2014 roku przekro
czyły kwotę 3 min. - Szacuje
my, że około 300 - 450 tys. 
było wydatkowanych więcej 
niż dotychczas - zaznaczyła

I Prezydent Sabina Nowosielska (na zdj.) miała bardzo ogra
niczony wpływ na kształt ubiegłorocznego budżetu, a na jego 

. wykonanie minimalny.

Katarzyna Dysarz, przewod
nicząca komisji ds. Oświaty, 
Kultury i Kultury fizycznej. 
Takich wydatków „na kultu
rę” czy „promocję” było wię
cej, m.in. dyskutowany na 
ostatniej sesji spot reklamo
wy, w który poprzednia ekipa 
zainkasowała z puli publicz
nych pieniędzy prawie 9 tys. 
złotych. Jednak absolutorium 
musi ściśle odnosić się do wy
konywania budżetu, nawet je
śli polityka finansowa byłego 
włodarza budzi wśród radych 
zastrzeżenia. Przedstawione 
przez Tomasza Wantułę spra
wozdanie z wykonania budże

tu miasta za 2014 rok spraw
dzała komisja rewizyjna. 
Zarówno pod względem for
malnym jak księgowym bu
dżet został wykonany zgodnie 
z ustawą, co potwierdziła Re
gionalna Izba Obrachunkowa 
w Opolu. - Jeśli chodzi o re
alizację budżetu, to dochody 
zrealizowano w wysokości 210 
246 000, co stanowi 97 proc, 
planu budżetowego - poin
formowała skarbnik miasta, 
Joanna Hariasz. - Z kolei wy
datki wyniosły 220 598 000 
zł. czyli prawie 93 proc, pla
nu. Zadłużenie gminy z tytu
łu kredytów i pożyczek długo-

Andrzej Kopeć 
przewodniczący Rady Mia
sta Kędzierzyn-Koźle

W literaturze dotyczącej 
procedury udzielenia abso
lutorium od dłuższego czasu 
zwraca się uwagę, na pew
ne ułomności jej ułomności. 
Regionalne Izby Obrachun
kowe skupiają się zwykle na 
ocenie wykonania wydatków 
gminy przy czym problemem 
staje się dopiero wydatkowa-' 
nie środków powyżej warto
ści zaplanowanych w budże
cie czyli złamanie dyscypliny 
budżetowej. Realizacja do
chodów ma dla RIO w kon
tekście oceny wykonania bu
dżetu mniejsze znaczenie. 
Jak pokazuje praktyka przy 
uchwałach wnioskujących o 
nieudzielenie absolutorium 
RIO rzadko przyjmuje rów
nież argumenty dotyczą
ce legalności, celowości czy 
też gospodarności. Jaskra
wym tego przykładem było 
wydanie negatywnej opinii 
przez RIO w Opolu na temat 
uchwały Komisji Rewizyjnej 
z 2Oi3r. o nieudzielenie ab
solutorium w sytuacji uchy
lenia przez wojewodę uchwał 
o likwidacji szkół w 2015 r. 
Proces likwidacji szkół po
ciągnął wtedy za sobą sze
reg wydatków realizowa
nych pomimo unieważnienia 
uchwał. To pokazuje jak 
ułomna jest procedura ab- 
solutoryjna i jak trudno jest 
podjąć uchwałę o nieudzie
lenie absolutorium mimo 
że wydaje się czasem, że są 

terminowych na koniec 2014 
roku wynosiło 79 min co sta
nowi 38 proc, dochodów. Za
ciągnięte przez gminę kredy
ty były spłacane terminowo. 

ku temu obiektywnie słusz
ne przesłanki. Nie podjęcie 
uchwały o udzielenie absolu
torium nie jest równoznacz
ne z podjęciem uchwały o 
nie udzieleniu absolutorium 
i nie rodzi dalszych skutków 
prawnych. Radni zaznaczali 
podczas dyskusji, że absolu
torium z wykonania budże
tu za rok 2014 udzielane jest 
nie urzędującej prezydent ale 
poprzedniemu prezydentowi 
Tomaszowi Wantule ponie
waż to poprzedni prezydent 
wykonywał zdecydowaną 

‘ większość ubiegłorocznego 
budżetu. Przepisy prawa mó- 

’ wią, że rady gmin kontrolują 
działalność prezydenta m.in. 
pod kątem zasadności, celo
wości i legalności podejmo
wanych działań i realizowa
nych wydatków. W trakcie 
dyskusji na sesji absoluto- 
ryjnej padały przykłady pod
jętych w minionym roku za
dań, które były oceniane jako 
niegospodarne. Przypomnia
no też sytuację wydatkowa
nia przez prezydenta Wan-, 
tułę środków publicznych 
na cele prywatne, za który 
to czyn aktualnie toczy się 
przeciwko niemu postępo
wanie przed sądem rejono
wym. Skłoniło to większość 
radnych w tym także i mnie 
do nie poparcia uchwały o 
udzieleniu absolutorium po
mimo tego, że Regionalna 
Izha Obrachunkowa w Opo
lu wydała pozytywną opinię 
na temat realizacji budżetu 
roku 2014.

W 2014 roku podobnie jak 
w latach poprzednich, gmina 
terminowo realizowała swoje 
zobowiązania - podsumowała 
skarbnik miasta.

KĘDZIERZYN-KOŹLE ■ ZDROWIE

Krok milowy w stronę hospicjum
W mieście będzie działać poradnia paliatywna i hospicjum domowe.

■ KATARZYNA SOLARZ

Usprawnienie działalno
ści hospicjów domowych i 
otwarcie poradni paliatywnej 
w Kędzierzynie-Koźlu oznacza 
krok milowy w stronę opieki 
nad pacjentami onkologicz
nymi, chorymi długotrwa
le i terminalnie. Teraz opieką 
specjalistów zostaną otoczone 
również rodziny osób nieule
czalnie choiych, które nie będą 
osamotnione w zmaganiu się z 
chorobą i śmiercią bliskich, 

otrzymają pomoc psycholo
ga. Z kolei hospicja domowe, 
które już działają, dostaną do
datkowe wsparcie. Niedaw
no w sprawie powołania po
radni paliatywnej i hospicjum 
domowego prezydent, Sabi
na Nowosielska rozmawiała 
z ks. Arnoldem Drechslerem, 
dyrektorem Caritas Diecezji 
Opolskiej. Wynikiem tych roz
mów jest podpisanie umowy, 
dzięki której wspomniane in
stytucje dostaną większy za
strzyk pieniędzy - Umowa zo

stała podpisana do końca tego 
roku i będzie też obowiązywać 
w przyszłym, 2016 roku - mó
wi Jarosław Jurkowski, rzecz
nik kozielskiego magistratu. 
- Koszty podzieliła gmina na 
pół z NFZ-tem co razem dało 
kwotę 140 tys. zł. Poradnia pa
liatywna będzie na razie dzia
łała dwa razy w miesiącu. Na
tomiast hospicjum domowe 
będzie funkcjonowało tak, jak 
do tej pory, z tym, że zwiększy 
się liczba zatrudnianego per
sonelu. - Najliczniejsza grupa

Gmina zawarła już umowę z organizają Caritas i przekazała 140 tys. złotych na funkcjonowa- 
nie poradni paliatywnej i hospicjum domowego w Kędzierzynie-Koźlu. Na zdjęciu od lewej ks. 
Arnold Drechsler z Caritas Diecezji Opolskiej, wiceprezydent Artur Maruszczak, SN, wicepre
zydent Wojciech Jagiełło podczas konferencji prasowej poświęconej utworzeniu hospicjum.
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Pierwszy
portal w regionie

osób wymagających pielęgnacji 
znajduje się w domach i to wła
śnie o nich mówi się najmniej 
- uważa ks. Arnold Drechsler. 
Nie mówi się także o tym, że to 
najbardziej wymagająca grupa 
chorych, bo często są to osoby 
niedołężne, samotne i porzuco
ne. Brak odpowiedniego sprzę
tu oznacza, że to opiekun sam 
podnosi, przewija i myje pa
cjenta. Teraz, dzięki wsparciu 
finansowemu gminy, zwiększy 
się ilość świadczonych przez 
Caritas usług, ich jakość, a co 
za tym idzie komfort pacjen
ta i pracy opiekuna świadczo

nej na terenie miasta i gminy. 
Współpraca którą miasto pod
jęło z Caritas Diecezji Opolskiej 
wynika z potrzeby skorzystania 
z doświadczeń tej organiza
cji, jej profesjonalizmu i etyki 
pracy nad pacjentami onkolo
gicznymi, chorymi długotrwa
le i terminalnie. Dodatkowym 
powodem tej współpracy jest 
doprowadzenie do powstania 
długo i bez skutku obiecywa
nego przez poprzednich wło
darzy hospicjum stacjonarne
go. Po poradni paliatywnej i 
hospicjum domowym, to trze
ci planowany etap współpracy

pomiędzy gminą a Caritasem 
Diecezji Opolskiej. - Hospi
cjum stacjonarne jest już w 
planach, teraz strony zastana
wiają się nad właściwą loka
lizacją - informuje Jarosław 
Jurkowski. Miejsce które ty
powano do tej pory, czyli część 
szpitala na ul. Judyma, prezy
dent, Sabina Nowosielska wraz 
z ks. Arnoldem Dreschlerem, 
uznali za niewłaściwą. Decyzję 
w tej sprawie strony podejmą 
w ciągu najbliższych miesięcy, 
do końca trzeciego kwartału 
2015 roku zapadnie też decyzja 
w sprawie otwarcia placówki.
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KĘDZIERZYN-KOŹLE - POLICJA

OKRADAŁ MIESZKANIA
NA PARTERZE

W zeszłym miesiącu 
policjanci wpadli na trop 
włamywacza, który wcho
dził do mieszkań przez 
uchylone okna.

Sprawę włamań wyjaśniali 
kiyminalni z Wydziału do Wal
ki z Przestępczością przeciwko 
Mieniu, którzy pracowali pod 
nadzorem Prokuratury Rejono
wej w Kędzierzynie-Koźlu. Na 
miejscu przestępstwa funkcjo
nariusze zabezpieczyli ślady, a 
także zebrali i połączyli ze sobą 
wszelkie informacje, które do
prowadziły ich na trop włamy
wacza. Okazał się nim 42-letni 
mieszkaniec Kędzierzyna-Koź- 
la. Mężczyzna wykorzystując 
uchylone okna rabował znaj
dujące się na parterze miesz
kania. W ten sposób okradł 
właścicieli 8 mieszkań oraz do
mu jednorodzinnego. Łupem 
włamywacza padały m.in. pie
niądze, dokumenty, biżuteria, 
aparaty fotograficzne i laptopy. 
Poszkodowani wycenili straty 
łącznie na blisko 13 tysięcy zło
tych. Policjanci odzyskali część 
skradzionego mienia i oddali 
właścicielom. - To nie jedyne 
przestępstwa, z którymi mógł 
mieć związek zatrzymany - 
mówi podkomisarz Magdale

KĘDZIERZYN-KOŹLE - POLICJA

POŻAR NA ZLECENIE

Policjanci z Kędzierzyna- 
-Koźla zatrzymali trzech 
mężczyzn podejrzanych 
o udział w podpaleniu lo
kalu.

W wakacje ubiegłego roku 
policjanci z Kędzierzyna-Koźla 
odebrali zgłoszenie o pożarze 
jednego z lokali w powiecie kę- 
dzierzyńsko-kozielskim. Skie
rowana na miejsce zdarzenia 
grupa śledcza ustaliła, że mogło 
tam dojść do podpalenia. Straty 
oszacowano wówczas na blisko 
60 tys. złotych. - Na miejscu 
przestępstwa funkcjonariusze 
zabezpieczyli ślady, a także ze
brali i połączyli wszystkie fakty, 
które mogłyby prowadzić na 
trop podpalacza - mówi rzecz
nik policji w Kędzierzynie-Koź
lu, Magdalena Kowalska.

Wyjaśnianiem sprawy zaj
mowali się policjanci z Wy
działu do Walki z Przestępczo
ścią przeciwko Mieniu, którzy 
pracowali pod nadzorem Pro
kuratury Rejonowej w Kędzie
rzynie-Koźlu. Wielomiesięczna 
praca policjantów przyniosła

KĘDZIERZYN-KOŹLE - BEZPIECZEŃSTWO

OZNAKUJ SWOJEGO PSA
W Kędzierzynie-Koźlu 
można bezpłatnie wszcze
pić swojemu psu mikro- 
czip.

Wydział Ochrony Środowi
ska i Rolnictwa Urzędu Miasta 
Kędzierzyn-Koźle przypomina, 
że nadal jest prowadzona nie
odpłatna identyfikacja psów, 
polegająca na wszczepieniu pod 
skórę zwierzęcia elektroniczne
go mikroczipa. Zaczipowane psy 
podlegają rejestracji w elektro
nicznej bazie danych psów. Aby 
oznakować zwierzę należy zgło

na Kowalska, rzecznik policji w 
Kędzierzynie-Koźlu. - Mężczy
zna jest również podejrzany o 
usiłowanie włamania do skle
pu spożywczego, które mia
ło miejsce w połowie czerwca 
oraz o rozbój, który miał miej
sce pod koniec czerwca. Wów
czas grożąc nożem miał skraść 
49-latkowi portfel. Włamywacz 
z Kędzierzyna - Koźla usłyszał 
od prokuratora 12 zarzutów. 
Decyzją sądu został tymczaso
wo aresztowany na 3 miesiące, 
a ponieważ był już wcześniej 
karany za podobne przestęp
stwa, będzie odpowiadał przed 
sądem w warunkach recydywy. 
Grozi mu do 15 lat pozbawienia 
wolności. - Podczas wakacji, 
kiedy chętniej spędzamy czas 
poza domem, wychodząc pa
miętajmy o prawidłowym za
bezpieczeniu swojego mieszka
nia - przestrzega podkomisarz 
Magdalena Kowalska. - Upew- 
nijmy się, że wszystkie okna i 
drzwi są dobrze zamknięte, a 
jeżeli wyjeżdżamy na dłużej, 
warto poprosić zaufanego są
siada, żeby zwrócił uwagę na 
mieszkanie pod naszą nieobec
ność.

■ KS

oczekiwane efekty, a zabezpie
czony materiał dowodowy oraz 
praca operacyjna przyczyni
ła się do ustalenia tożsamości 
osoby podejrzanej o podpale
nie lokalu.

- Okazał się nim 26-letni 
mieszkaniec Gliwic - relacjo
nuje rzecznik policji, Magda
lena Kowalska. - Jak ustalo
no mężczyzna miał działać na 
zlecenie 39-letniego dzierżaw
cy lokalu, który w ten sposób 
chciał wyłudzić od ubezpie
czyciela ponad 100 tys. złotych 
odszkodowania. Za pośrednic
twem swojego znajomego do
tarł do 26-latka, a ten za 2 tys. 
złotych zgodził się podłożyć 
ogień w obiekcie. W tej spra
wie funkcjonariusze zatrzymali 
trzech mieszkańców Gliwic, a 
śledztwo zostało zakończone. 
- Mężczyźni usłyszeli już pro
kuratorskie zarzuty, a teraz za 
swoje czyny będą odpowiadali 
przed sądem - dodaje Kowal
ska.

■ KS

sić się do jednej z trzech lecznic 
- na ul. Piastowskiej 44/2, ul. 
Korfantego 19, ul. Gazowej 1. 
Właściciele psów mogą dokonać 
bezpłatnego oznakowania zwie
rzęcia w lecznicy zwierząt po 
okazaniu dowodu tożsamości. 
Identyfikacja i rejestracja psów 
jest prowadzona we współpracy 
z Polskim Towarzystwem Reje
stracji i Identyfikacji Zwierząt w 
Gdańsku. Akcja potrwa do 30 li
stopada 2015 r.

■ P

■ IdINWESTYCJEMOSIR inwestuje w Śródmieściu
Po remoncie krytej pływalni kolej na Halę sportową.

I Kryty basen zyskał nomy wygląd. Teraz planowane są kolejne inwestycje w tej części miasta.

■ KATARZYNA SOLARZ

■ Modernizacja krytego ba
senu w Śródmieściu trwała 
przeszło rok. Budynek został 
dostosowany do obowiązu
jących przepisów przeciw
pożarowych, przebudowano 
klatki schodowe oraz zasto
sowano udogodnienia dla 
potrzeb osób niepełnospraw
nych. Trochę skromniej bę
dzie przebiegał remont Ha

KĘDZIERZYN-KOŹLE - INWESTYCJE

SZKOŁY ZAOSZCZĘDZĄ 
NA OGRZEWANIU
W CKPiU na Azotach zo
staną przeprowadzone 
prace związane z termo- 
modemizacją budynku.

W budynku usytuowanym 
na ul. Mostowej na Azotach, 
gdzie kształcą się przyszli tech
nicy, znajduje się m.in. klasa o 
profilu nauczania: energia od
nawialna. To klasy wyposażone 
w najnowocześniejszy w woje
wództwie opolskim sprzęt. Te
raz powiat zainwestuje w ter- 
momodemizację obiektu 120 
tys. zł. Przyniesie to jedno
stce znaczne oszczędności _w 
kosztach związanych z ogrze
waniem. - Prace zostały po
dzielone na dwa etapy - mówi 
Ireneusz Wiśniewski, dyrektor 
placówki. - Obecnie ocieplamy 
pierwszą część budynku, przy 
okazji wymienimy też okna i 
pomalujemy budynek.'Potem 
należy spodziewać się drugiego 
etapu robót - dodaje Wiśniew- 

. ski. Poprawi się też wygląd i es
tetyka samego obiektu. To nie. 
jedyna inwestycja powiatu w 
tym zakresie. Termomodemi- 
zację starostwo zaplanowało

KĘDZIERZYN-KOŹLE - ZDROWIE

GROŹNY BARSZCZ SOSNOWSKIEGO

Roślinę można spotkać 
także w Kędzierzynie-Koź
lu.

Często mylony z koprem, 
wydziela opary, które bardzo 
źle wpływają na nasz układ 
oddechowy, a co gorsza po ze
tknięciu z rośliną objawy nie 
pojawiają się natychmiast, ale 
zwykle kilkadziesiąt minut po 

li „Śródmieście”. - Zostaną 
Wymienione wszystkie in
stalacje i wyremontowane 
pomieszczenia sanitarne - 
informuje Jarosław Jurkow
ski, rzecznik Urzędu Miasta. 
Wygodniej i nowocześniej 
niż dotychczas będą wyglą
dały też szatnie, ale również 
pomieszczenia dla sędziów i 
pracowników. - Prace sku
pią się głównie na zapleczu 
hali, a ich koszt wyniesie 1,6

Prace związane z remontem budynku podzielono na dwa 
etapy. Obecnie jest on ocieplany.

też w Zespole Szkół Specjal
nych w Kłodnicy, gdzie pla
nowany jest kompleksowy re
mont dachu. Wcześniej takie 
prace prowadzono w Zespole 
Szkół nr 1 w Kędzierzynie-Koź
lu, gdzie za 323 tys. zł. ocie
plono dużą salę gimnastyczną 
wraz z łącznikiem. Podobne 
remonty przeprowadzono w 
szkołach ponadgimnazjalnych 
- Jakiś czas temu ukończono 
roboty w Zespole Szkół Tech
nicznych i Ogólnokształcących 

zdarzeniu. To powoduje, że to 
jedna z najbardziej zdradliwych 
roślin, która rośnie także w Kę
dzierzynie-Koźlu. Wędkarze 
zwracają uwagę, że można ją 
spotkać nad Odrą. Po zetknię
ciu z nią pojawiają się pęcherze 
oraz pieczenie. Kontakt z rośli
ną może powodować poparze
nia II i III stopnia. Wymagana 

min zł - dodaje Jurkowski. 
Na czas remontu sportowcy 
trenujący w hali, będą mu- 
sieli skorzystać z innej loka
lizacji. Bokserzy przeniosą 
się na treningi do salki na 
sąsiadująca z halą, krytą pły
walnię, a grupy siatkarskie 
i badmintonowe będą naj
prawdopodobniej ćwiczyć w 
hali,Azoty”. Prace remonto
we w obiekcie potrwają do 15 
listopada 2015 roku.

na os. Azoty oraz Zespole Szkół 
nr 3 w Sławięcicach - infor
muje Adam Lecybil, rzecznik 
Starostwa powiatowego w Kę
dzierzynie - Koźlu. Wcześniej 
podobna modernizację prze
szła też kozielska .Żegluga”. - 
Prace związane z ociepleniem 
budynków powodują nawet 
25- procentowe oszczędności 
w puli wydatków na ogrzewa
nie - dodaje Lecybil.

■ KS

jest wówczas wizyta u lekarza. 
Jeśli wybieramy się w miejsce, 
gdzie możemy spotkać roślinę, 
dobrze, aby założyć na siebie 
odpowiedni strój. Niech będą 
to syntetyczne tkaniny, tak by 
nie przedostał się przez nie tok
syczny sok.

■ KS

REGION
w skrócie

NOWI POLICJANCI
Do garnizonu opolskiego przy
jęto 16 nowych policjantów. 
Funkcjonariusze już ślubowa
li. Ślubowanie miało miejsce 
w Komendzie Wojewódzkiej 
Polski w Opolu. Teraz czeka ich 
pół roku szkolenia. Po tym cza
sie nowi policjanci będą mogli 
pełnić służbę. Trzech z nich ma 
zostać zatrudnionych w Ko
mendzie Powiatowej Policji w 
Kędzierzynie-Koźlu.

PREZES Z OPOLA
Do tej pory Gminny Ośrodek 
Sportu i Rekreazji w Zakrzo
wie nie miał prezesa. Od lipca 
pokieruje nim Zenon Charsz- 
czuk. Prezes ośrodka pochodzi 
z Opola.

PODWYŻKI DLA 
NAUCZYCIELI 
Pracownicy szkół podstawo
wych i gimnazjów w Kędzie
rzynie-Koźlu od nowego roku 
szkolnego mogą liczyć na pod
wyżki. Związek Nauczycielstwa 
Polskiego Oddział w Kędzierzy
nie-Koźlu wynegocjował wyższe 
stawki. Dodatek za wychowaw
stwo od września ma wynosić 
120 złotych. Od października 
o 5 procent wzrośnie pensja 
pracowników administracji w 
szkołach.

SZKOLENIA 
DLA BEZROBOTNYCH 
Powiatowy Urząd Pracy w 
Kędzierzynie-Koźlu zaprasza 
osoby bezrobotne na kursy i 
szkolenia. Szkolenia skierowa
ne są do osób w wieku od 15 do 
30 lat. Na początek organizo
wany jest kurs kerlnerski, który 
potrwa 44 godziny. PUP oferuje 
bardzo atrakcyjne stypendia.

DOPALACZE
W KĘDZIERZYNIE 
Ostatnio znów głośna stała się 
sprawa dopalaczy. W ciągu 
zaledwie kilku dni z powodu 
zażycia narkotyku o nazwie 
„Mocarz” do szpitali trafiło po
nad 300 osób. Okazuje się, że 
problem pojawił się także w wo
jewództwie opolskim. Tylko w 
ciągu ostatnich trzech miesięcy 
opolski sanepid odnotował 14 
przypadków zatrucia dopala
czami. Najmłodsza osoba, która 
zatruła się dopalaczem miała 
15 lat.

GROŹNY WYPADEK 
Na ulicy Jana Brzechwy w 
Kędzierzynie-Koźlu doszło do 
groźnego wypadku. Samochód 
marki volkswagen polo z nie
znanych przyczyn zjechał do 
rowu i uderzył w drzewo. Pojaz
dem kierowała młoda kobieta. 
W wyniku wypadku doznała 
ogólnych obrażeń ciała. Została 
przewieziona do szpitala.

RUSZA REMONT
Wkrótce ruszy remont ulicy 
Bolesława Krzywoustego w 
Kędzierzynie-Koźlu. Ulica ta 
jest drogą dojazdową do osie
dli Piastów oraz Powstańców 
Śląskich. Do przetargu przy
stąpiło osiem firm. Wybrano 
najbardziej atrakcyjną ofertę, 
którą złożyła firma z Jaiyszowa. 
Inwestycja będzie kosztowała 
milion złotych.

POWSTAJE MAPA WY
PADKÓW
Specjalna mapa śmiertelnych 
wypadków z udziałem pieszych, 
jest jednym z elementów opra
cowanego przez policjantów z 
Wydziału Ruchu Drogowego 
Komendy Wojewódzkiej Policji 
w Opolu „Programu poprawy 
bezpieczeństwa pieszych na 
lata 2015-2016”. Wszytko po to, 
aby zdarzeń z niechronionymi 
uczestnikami ruchu drogowego 
była jak najmniej.
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Uniwerek w ogólniaku
Uczniowie ILO będą mogli brać udział 
w zajęciach na Uniwersytecie Opolskim.

(NIE)UTRACONE DZIEDZICTWO POWIATU

■ KATARZYNA SOLORZ

Wykłady, warsztaty, se
minaria i indywidualna po
moc dla przyszłych studen
tów - to efekt najnowszej 
umowy o współpracy, któ
rą kierownictwo I LO w Kę
dzierzynie-Koźlu podpisało 9 
lipca z Uniwersytetem Opol
skim. Ze strony uniwersyte
tu umowę sygnował prof. dr 
hab. Marek Masnyk, Prorek
tor Uniwersytetu Opolskiego 
do spraw kształcenia i studen
tów, z kolei kozielskie liceum 
reprezentowała wicedyrektor 
mgr Małgorzata Targosz. - 
Zajęcia Będą organizowane 
zarówno w Opolu na uniwer
sytecie, jak i na miejscu, w li
ceum. Zostaną zaplanowane 
zgodnie z realizacją zakresu 
materiału, tak by uczniowie 
mogli aktywnie brać udział w 
zajęciach. Szczególny nacisk 
będzie położony na posze
rzenie wiedzy i umiejętności 
uczniów z zakresu przedmio
tów wiodących w wybranych 
profilach - mówi wicedyrek- 
torka. Przykładowo ucznio
wie klasy o profilu biologicz
no-chemicznym będą mogli 
uczestniczyć w zajęciach la
boratoryjnych z chemii, bio
logii i biotechnologii organi
zowanych na uniwersytecie, 
gdzie pod opieką pracowni
ków naukowych zdobędą wie
dzę opartą na najnowszych

KĘDZIERZYN-KOŹLE - EDUKACJA

JAZŁOWIĘCKA ZACHĘCA DO NAUKI
JĘZYKÓW OBCYCH

Europosłanka zaprasza na 
bezpłatne zajęcia z języka 
angielskiego.

Będą się one odbywały 
przez cały sierpień w budynku 
kędzierzyńskiego starostwa, we 
wtorki i czwartki, w godzinach 
popołudniowo-wieczomych, a 
prowadzą je wykwalifikowani 
lektorzy. - Zainteresowanie 
warsztatami jest bardzo duże
- cieszy się Danuta Jazłowiec- 
ka. - Z biegiem lat utworzyła 
się przesympatyczna, niefor
malna grupa kursantów, któ
rzy już kilka miesięcy przed 
wakacjami dopytują o możli
wość zapisu. To cieszy i poka
zuje, jak inicjatywy takie jak 
ta, są w regionie potrzebne - 
dodaje. Warsztaty językowe to 
element całorocznego projek
tu, realizowanego przez Danu
tę Jazłowiecką. Jego celem jest 
popularyzacja nauki języków 
obcych wśród różnych grup 
społecznych i wiekowych. - W 
wakacyjnych warsztatach języ
kowych dotychczas uczestni
czyło blisko tysiąc osób z całe
go województwa - przekonuje 
Adam Lecybil, rzecznik Staro
stwa Powiatowego. Zajęcia bę
dą równocześnie odbywały się 
w Opolu, Kędzierzynie-Koźlu, 
Nysie, Prudniku oraz Brzegu.
- Aby wziąć w nich udział wy
starczy zadzwonićpod numer 
telefonu 77 453 10 38 i zgłosić 
się na zajęcia w wybranym po-

Wicedyrektor szkoły mgr Małgorzata Targosz 
i prorektor UO prof. dr hab. Marek Masnyk 
podpisali umowę o współpracy.

badaniach oraz doświadcze
nia, które w przyszłości po
zwolą im na podjęcie decyzji 
o kierunku studiów. - Zależy 
nam na rozwijaniu talentów 
uczniowskich, pomaganiu w 
realizacji pasji i marzeń, zwią
zanych z daną dziedziną wie
dzy, jak i na kształceniu oraz 
rozwijaniu umiejętności ko
munikacyjnych i badawczych 
uczniów. Młodzież będzie 
mogła uczestniczyć m.in. w 

Danuta Jazłowiecka nie po raz pierwszy organizuje 
w Kędzierzynie-Koźle zajęcia z języka angielskiego. 
Poprowadząje wykwalifikowani lektorzy.

wiecie. Liczba miejsc jest ogra
niczona, a o przyjęciu decyduje 
kolejność zgłoszeń - informuje 
Lecybil. Warsztaty adresowa
ne są zarówno do osób, które 
rozpoczynają swoją przygo
dę z językiem, jak i tych me
ro bardziej zaawansowanych. 
Kursanci do wyboru mają za
jęcia z języka angielskiego, a 
także naukę języka włoskiego 
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warsztatach radiowych, pra
sowych, fotograficznych, czy 
też współpracować z Akade
mickim Centrum Karier - 
dodaje Małgorzata Targosz. 
I Liceum Ogólnokształcące 
w Kędzierzynie-Koźlu to nie 
jedyna placówka, która ści
śle współpracuje z Uniwersy
tetem Opolskim. Oficjalnym 
partnerem wyższej uczelni jest 
od pewnego czasu również Ze
spół Szkół nr 3 ze Sławięcic.

i francuskiego w trybie onli- 
ne. Wszyscy, którzy wybiorą tę 
drugą formę zajęć, na skrzynki 
mailowe otrzymają specjalnie 
przygotowane lekcje. Osoby 
zainteresowane mogą się na 
nie zapisać wysyłając maila na 
adres biuro.opole@jazlowiec- 
ka.pl.

■ KS

Zabytki powiatu tematem 
konkursu fotograficznego.

Lubisz robić zdjęcia? In
teresują cię zabytki? W twojej 
okolicy znajdują się zapomnia
ne perełki architektury? To dla 
ciebie jest konkurs fotograficz
ny organizowany w ramach 
obchodów Europejskich Dni 
Dziedzictwa. Zarówno gmina 
Kędzierzyn-Koźle jak i powiat 
kędzierzyńsko-kozielski obfi
tują w piękne zabytki. Część z 
nich jest odnowiona i stanowi 
dumę regionu, a część jest już 
nieco zapomniana, ale wciąż 
pełna dawnego piękna. Chce- 
my udokumentować nasze 
dziedzictwo kulturowe i po
przez to zachęcić do lokalnej 
turystyki - czytamy ną stro
nie internetowej Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Kę
dzierzynie-Koźlu. Rozpoczęte 
niedawno wakacje można spę
dzić na pieszych lub rowero
wych wędrówkach po okolicy 
z aparatem w ręku. To świet-

KĘDZIERZYN-KOŹLE - ROZRYWKA

BIBLIOTEKA WYCHODZI W PLENER
Letnia akcja „Biblioteka - 
rozdajemy książki” w Kę
dzierzynie-Koźle.

Miejska Biblioteka Pu
bliczna w Kędzierzynie-Koź
lu zaprasza do skorzystania z 
„Plenerowej Biblioteki” akcji, 
w ramach której mieszkańcy 
oraz czytelnicy mogą bezpłat
nie zabierać ze sobą specjalnie 
przygotowane wydawnictwa.

Na regale tuż przy koziel
skiej bibliotece (ul. Rynek 3), 
pod przysłowiową „chmurką” 
wystawimy kilkadziesiąt cie
kawych tytułów, a wśród nich: 
„Bractwo”, „Wejść między 
lwy”, „Tożsamość Boume’a”, 
„Gorący lód” czy „Pożegnanie z 
Afiyką”. Nie zabraknie też kla
syki oraz powieści m.in. takich 
autorów jak Leon Kruczkow
ski, Franz Kafka, Eliza Orzesz
kowa czy Wiktor Hugo. Do wy-

SOLAR
KET MARK

Wyroby Hutnicza 
konkurencyjne ceny 
transport do klienta

PRZEDSIĘBIORSTWO

Majnusz
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tel. 32 415 96 65 
www.majnusz.pl

Konstrukcje stalowe 
wysoka jakość

Panele słoneczne 
pomoc w dofinansowaniach

WEŹ UDZIAŁ W KONKURSIE 
FOTOGRAFICZNYM

KONKURS
FOTOGRAFICZNY

• Lubisz robić zdjęcia?

Interesują Cię zabytki?

W Twojej okolicy 
znajdują się 
zapomniane perełki 
architektury?

Regulamin konkursu na stronie

Więcej informacji pod nr tel. 77 482 37 80

na okazja do uchwycenia lo
kalnej architektury - zachę
cają organizatorzy konkursu. 
Najpiękniejsze i najciekaw
sze prace, zostaną nagrodzo
ne oraz zaprezentowane na 
wystawie w głównym gmachu 
Miejskiej Biblioteki Publicznej 
w Kędzierzynie-Koźlu. Pra
ce prosimy nadsyłać na adres 
mailowy promocja@mbpkk.

BiBlIoTeKa
W PLENERZE

* rozdajemy ksiązki-

ZAINTERESOWAŁA CIĘ KTÓRAŚ
Z KSIĄŻEK DOSTĘPNYCH NA NASZYM 

REGALE?
boru będą również kryminały, 
sensacje i romanse (Ludlum, 
King, Follet, Grisham, Nora 
Roberts) - powieści m.in. tych 
oraz innych autorów, można 
będzie zwyczajnie zabrać ze so
bą do domu, bez konieczności 
zwracania ich. Akcja nie doty
czy książek przeznaczonych na 
kiermasz, które znajdują się 

pl do 28 sierpnia 2015. Do wy
grania są: nagroda finansowa i 
prezentacja prac na wystawie 
w głównym gmachu Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Koź
lu przy ul. Rynek 3. Regula
min konkursu dostępny jest 
na stronie: https://mbpkk.pl/ 
kontakt.html.

■ KS

na I piętrze biblioteki głównej 
w wypożyczalni - te wydaw
nictwa dostępne są w cenie 1 
zł za sztukę. Akcja ma na ce
lu promocję czytelnictwa oraz 
ułatwianie dostępu do książek, 
tym wszystkim, którzy nie mo
gą pozwolić sobie na ich zakup.

■ P
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Plan rewitalizacji poszukiwany
Dzięki Programowi Rewitalizacji magistrat będzie mógł pozyskać środki europejskie.

■ LESZEK IWULSKI

Miasto Racibórz roz
pisało przetarg na Gmin
ny Program Rewitalizacji 
Miasta Racibórz na la
ta 2015 - 2020. Progra
my takie muszą opracować 
wszystkie gminy, które 
chcą starać się o środki eu
ropejskie przeznaczone na 
rewitalizację. Według ana
logicznego dokumentu na 
lata 2007 -2013 program 
taki ma zwierać: - opis dłu
gofalowych działań zwią
zanych dla stworzenia do
godnych warunków do 
intensyfikacji działań na 
rzecz rozwoju gospodarcze
go i poprawy bytu „tkanki” 
społecznej wyznaczonego 
obszaru do rewitalizacji. 
Przez rewitalizację rozumie 
się: - działanie skupione 
na zdegradowanym obiek
cie i obszarze, którego ce
lem jest przywrócenie jego 
pierwotnego stanu i funk
cji, bądź też znalezienie dla 
niego nowego zastosowania
i doprowadzenie do stanu, 
w którym obiekt stanie się 
wartościowy i funkcjonal
ny. W nowej perspektywie 
finansowej wydatkowa
nia środków europejskich 
na rewitalizację położo
no szczególny nacisk. Ma 
ona być procesem obej
mującym: - zintegrowane, 
kompleksowe oraz przy
gotowane i przeprowadzo
ne z uwzględnieniem real
nej partycypacji społecznej

I Dzięki programom rewitalizacji miasta mogą pozyskiwać środki europejskie
na procesy termomodemizacyjne, a także na rewitalizację zdegradowanych obiektów i obszarów.

przeciwdziałanie proce
som degradacji obszarów 
dotkniętych kryzysem. Re
witalizacja w takim ujęciu 
ma być elementem zogni
skowanym na przywróce
niu dawnej świetności in
frastrukturze, ale także na 
aktywizację zamieszkałej 
w jego okolicy obiektu. W 
ramach, procesów związa
nych z tą sferą działalności 
samorządu będzie można 
ponadto pozyskać środ

ki na działania związane z 
kwestiami ekologicznymi, 
co na Górnym Śląsku ozna
cza przede wszystkim wal
kę z niską emisją (proce
sy termomodemizacyjne). 
Element społeczny rewita
lizacji (będący obowiązko
wym składnikiem nowego 
podejścia w tej materii) ma 
obejmować m.in. promo
cję zatrudnienia, wsparcie 
przedsiębiorców i ich pra
cowników w zakresie roz

woju przedsiębiorstwa na 
terenie rewitalizowanym, 
zapewnienie właściwej 
opieki medycznej w kon
tekście Lokalnych Planów 
Rewitalizacji, rozwój edu
kacji przedszkolnej, ogól
nej i zawodowej na obsza
rach rewitalizowanych, 
programy integrujące spo
łeczność oraz działania na 
rzecz wykluczonych spo
łecznie. Aby zapewnić sku
teczność prowadzonych 

działań nowe podejście do 
rewitalizacji zobowiązuje 
samorządy do przeprowa
dzenia diagnozy mającej 
ukazać źródła problemów 
oraz zarysować najbar
dziej optymalne sposoby 
radzenia sobie z nimi. No
we oblicze rewitalizacji ma 
być zgodne z projektowa
ną Krajową Polityką Miej
ską, której zarysy przed
stawiono na konferencji 
zorganizowanej przez Mi

nisterstwo Rozwoju Re
gionalnego w Wodzisławiu 
Śląskim w 2Oi4r. Projekt 
rewitalizacji miasta Raci
bórz ma być zgodny z wy
tycznymi w zakresie re
witalizacji w programach 
operacyjnych na lata 2014 
- 2020 z dnia 26 marca 
2Oi4r. (lub jego nowszą 
wersją), założeniami naro
dowego Planu Rewitaliza
cji oraz projektem ustawy 
o rewitalizacji. Firma, któ
ra będzie chciała wystar
tować w przetargu będzie 
musiała wykazać się liczbą 
pracowników z odpowied
nim doświadczeniem za
wodowym (przede wszyst
kim w doświadczeniach 
związanych z prowadze
niem rewitalizacji). Firma 
musi także okazać doku
menty, które zaświadczą, 
że uczestniczyła przynaj
mniej w trzech projektach 
typu: aktualizacja progra
mu rewitalizacji, lokalne
go programu rewitalizacji, 
lub programu rewitaliza
cji obszarów miejskich. W 
złożonej ofercie ma poja
wić się także ramowy plan 
prowadzenia konsultacji 
społecznych (zawierający 
np. harmonogram spotkań 
z mieszkańcami, zakres 
pytań ankietowych) oraz 
koncepcję metodologiczną 
przygotowania dokumentu. 
Oferty firmą mogą składać 
do dnia 20 lipca. Program 
ma zostać zrealizowany do 
dnia 4 stycznia 20iór.
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POWIAT WODZISŁAWSKI

Powiat gra na rozwój
Zadaniem nowo powołanego komitetu jest stworzenie optymalnych 
warunków współpracy ukierunkowanej na pozyskanie inwestorów.
■ LESZEK IWULSKI

Starostwo Powiatowe w 
Wodzisławiu Śląskim powo
łało Komitet Konsultacyjny 
ds. współpracy lokalnej. Je
go celem jest wypracowa
nie, monitorowanie i wdra
żanie pomysłów, a w efekcie 
usprawnienie obsługi inwe
storów w jednostkach samo
rządowych na terenie po
wiatu. Komitet ma ponadto 
wypracować rozwiązania pro
mujące potencjał inwestycyj
ny regionu. W skład komitetu 
wchodzi 14 osób - samorzą
dowców z powiatu (starosta 
Tadeusz Skatuła, wicesta- 
rosta Leszek Bizoń i Donata 
Malińska Naczelnik Wydziału 
Strategii i Rozwoju Powiatu) 
oraz gmin: Wodzisław Śląski 
(Marcin Sieniawski Kierow
nik Biura Strategii i Promo
cji), Pszów (zastępca burmi
strza Marek Hawel), Radlin 
(Katarzyna Macha kierownik 
Wydziału Rozwoju), Mszana 
Jacek Wnuk - doradca wój
ta ds. rozwoju gospodarcze
go), Godów (Kamil Gąsior 
-podinspektor Referatu Fun
duszy Zewnętrznych i Zamó
wień Publicznych), Gorzyce 
(Bożena Amalio - Nowak - 
kierownik Referatu Strategii 
i funduszy Zewnętrznych) i 
Lubomia (Rudolf Kozub - za
stępca kierownika Referatu 
Inwestycji i Budownictwa). 
Ponadto członkami komitetu

GOSPODARKA

Przewodniczącym Komitetu Konsultacyjnego 
do spraw współpracy lokalnej został starosta 
wodzisławski Tadeusz Skatuła (na zdjęciu).

zostali: prezes wodzisławskiej 
Izby Gospodarczej Krzysztof 
Dybiec, prezes zarządu Fo
rum Firm Miasta Radlin Bro
nisław Kostaniuk, Starszy Ce
chu Rzemieślników i Innych 
Przedsiębiorców w Wodzisła
wiu Jerzy Waltar oraz Prezes 
Zarządu Rydułtowskiego Par
ku Przedsiębiorczości Krzysz
tof Kisiel. Komitet ma wy
pracować rozwiązania, które 
wpisują się założenia stra
tegiczne rozwoju powiatu. 
Wśród rozlicznych celów stra
tegii położono duży nacisk na 
zadania promocyjne. Komi
tet postuluje m.in. promocję 
terenów inwestycyjnych np. 
poprzez publikację na stro

nach internetowych gmin 
zdjęć terenów inwestycyjnych 
z lotu ptaka i promocję no
wych kierunków kształcenia. 
Dla członków zespołu szcze
gólnie ważne jest stworzenie 
przyjaznych warunków dla 
rozwoju biznesu. W tym ce
lu komitet chce, aby sformu
łowano propozycje dotyczące 
wypracowania przez gminy 
ujednoliconych warunków 
udostępnienia inwestorom 
terenów inwestycyjnych i 
rozwijano partnerską współ
pracę z instytucjami otocze
nia biznesu oraz samorzą
dami, szczególnie w zakresie 
doradztwa i konsultacji. Dla 
członków komitetu ważnym 

elementem rozwoju regionu 
jest także poprawa warun
ków ekologicznych, zwłaszcza 
związanych z zagadnieniem 
zwalczania niskiej emisji. W 
tym celu zdaniem członków 
komitetu należy promować 
nowoczesne technologie zwią
zane z odnawialnymi źródła
mi energii. Ponadto komitet 
chciałby, aby w ramach roz
woju powiatu wypracowa
no rozwiązania zapewniające 
nowoczesną i sprawną komu
nikację, wysoki poziom bez
pieczeństwa mieszkańców 
(także w zakresie zabezpie
czenia przed skutkami klęsk 
żywiołowych), aktywny spo
sób spędzania wolnego czasu 
(np. dzięki rozbudowie sie
ci ścieżek rowerowych), czy 
wspierania działań obejmują
cych opiekę nad osobami star
szymi. Powołanie komitetu 
to nie jedyne działania, jakie 
podejmuje w zakresie strate
gicznego myślenia o rozwoju 
regionu, jakie podejmuje po
wiat. W starostwie bowiem 
powstał zespół ds. obsługi in
westora. W jego skład weszli: 
Agata Kocur (Zastępca Na
czelnika Wydziału Gospodar
ki Nieruchomościami), Alicja 
Wieczorek (zastępca Naczel
nika Wydziału Administracji 
Architektoniczno - budow
lanej) oraz Dorota Podeszwa 
(Kierownik Powiatowego 
Ośrodka Dokumentacji Geo
dezyjnej i Kartograficznej).

RACIBÓRZ - SAMORZĄD

CO Z KOTŁEM 
PO WODZIONCE?
Powraca temat wyekspo
nowania w mieście rekor
dowego kotła po wodzionce.

- Jedyny problem, żeby wy
eksponować rekordowy kocioł po 
wodzionce Nowin Raciborskich 
to koszty - przyznał prezydent 
Raciborza Mirosław Lenk na 
ostatniej posesyjnej konferencji 
prasowej. Samą inicjatywę, aby 
historyczne naczynie, w którym 
Nowiny biły rekord w ilości ugo
towanej zupy wodzionki uważa 
za cenną i wskazaną. Były kon
cepcje, aby usadowić go najpierw 
w parku z pomnikiem Moniusz
ki, potem zrobić z niego fontannę

RACIBÓRZ - INWESTYCJE

BĘDZIE MODERNIZACJA
SPNR3

dowej piwnicy, wymianę posa-Wkrótce ruszy remony 
Szkoły Podstawowej nr 3. 
Prace potrwają do końca 
wakacji.

Urząd Miasta Racibórz roz
pisał właśnie przetarg na ter- 
momodemizację obiektu wraz z 
adaptacją na cele dydaktyczne w 
budynku Szkoły Podstawowej nr 
3 przy ulicy Myśliwca 16. Zakres 
wykonywanych prac, które obej
mie zadanie, to m.in. dodeplenie 
dachu i stropodachu w technolo
gii nakładanej pianki, wymianę 
rynien, wymianę instalacji odgro
mowej, dodeplenie ścian budyn
ku styropianem, wymianę para
petów, wykonanie drenażu wokół 
obiektu i opaski wokół budynku, 
wykonanie izolacji przedwwilgo- 

przed dworcem PKP. Niestety, w 
przetargu okazało się, że jedyna 
firma skłonna się tego podjąć żą
da za prace 205 tys. zł, podczas 
gdy magistrat jest gotów wyłożyć 
jedynie 145 tysięcy (co już wów
czas uważano za dużą kwotę).

- Nadal chciałbym to zrobić, 
choćby w jakimś ograniczonym 
zakresie - wyznąje prezydent do
dając, iż po doświadczeniach z 
podróży do innych miejsc w Pol
sce i na świede nie boi się kon
trowersji w aranżacji przestrzeni 
publicznej.

■ PS

dzek w częśd piwnicy, wymianę 
stolarki okiennej i drzwiowej, re
mont pomieszczeń w-c na parte
rze, dostosowanie pomieszczeń 
do obecnej instrukcji przeciw
pożarowej, wykonanie instalacji 
oświetlenia awaryjnego i wymia
nę instalacji centralnego ogrzewa
nia i remont kotłowni. Firma, któ
ra wygra przetarg, będzie musiała 
uporać się z tym zadaniem do 21 
sierpnia 2Oi6r. Wadium, które 
musi założyć przedsiębiorca zain
teresowany startem w przetargu, 
wynosi 50000 zl Termin składa
nia ofert na realizację tego zada
nia upływa 29 lipca tego roku.

■ L
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Wdrażanie oprogramowania 
w firmach miarą ich rozwoju

Pierwsze półrocze 2015 roku pokazało wyraźny wzrost zainteresowania 
wdrażaniem oprogramowania dla firm. Nasi Klienci często decydują się na 
zastąpienie prostej kasy fiskalnej drukarką fiskalną połączoną z programem do 
fakturowania i prowadzenia magazynu. Z jednej strony jest to wyraźny sygnał 
z rynku, że firmy naszych Klientów sie rozwijają, przedsiębiorcy stawiają 
coraz większe wymagania wobec własnych systemów informatycznych, zaś z 
drugiej strony właśnie wdrażanie tych rozwiązań bezpośrednio przekłada się 
na rozwójfirmy. Systemy oparte na oprogramowaniu pozwalają właścicielom 
monitorować i raportwać obrót magazynowy, przyspieszają i ułatwiają 
rejestrowanie sprzedaży, rozliczenia kasowe pracowników itp.

Firma SOFT-ib posiada tv ofercie oprogramowanie 
dla placówek handlowych oraz gastronomii.

Program magazynowy SMALL-BUSINESS umożliwia m.in:

Prowadzenie sprzedaży (faktury, paragony, WZ, raporty z kas fiskalnych); 
Rejestr kontrahentów;
Gospodarka magazynowa;
Prowadzenie kas i banków firmy z rejestrem kasowym;
Rozrachunki, analizy: ze sprzedaży, zakupów, kasowe;
Sporządzenie ewidencji VAT;
Inwentaryzacja;
Współpraca z kasami i drukarkamifiskalnymi;
Współpraca z czytónikami kodów kreskowych, wagami i inne...

Program gastronmiczny BISTRO umożliwia m.in:

Dowolna ilość otwartych rachunków;
Dowolna ilość kelnerów;
Obsługa drukarek kuchennych;
Praca w sieci;
Receptury;
Łączenie zamówień i wiele innych...

autoryzowany partner:

m El!ex

Pierwsza kasa fiskalna na polskim rynku 
z panelem dotykowym

autoryzowany partner:

posper .-I >960

NOWOŚĆ!
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Terminale płatnicze 
Najlepsza oferta na rynku 
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Centrum Kas Fis talnych

Odczytaj kod QR

komputery kasy fiskalne

Racibórz, ul. Klasztorna 12, tel. 32 415 98 18
Kędzierzyn, ul. W. Planetorza 9/2, 77 482 67 47 
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WODZISŁAW ŚLĄSKI SZPITAL RACIBÓRZ . INWESTYCJE

Szpital on-line
Dzięki systemowi rejestracji on-line mamy 
zapomnieć o wysiadywaniu w poczekalniach.

PATELNIA NA PLACU ZABAW

■ LESZEK IWULSKI

Konsorcjum firm Wąsko 
S.A. i Infolider zostały wybra
ne przez starostwo w Wodzi
sławiu Śląskim na wykonaw
ców informatyzacji szpitala w 
Wodzisławiu i w Rydułtowach. 
Projekt ma na celu przede 
wszystkim poprawę funkcjo
nowania szpitali i dostosowa
nie jej do wymogów reżimu 
Ustawy o systemie informa
cji w ochronie zdrowia. Dzię
ki projektąwi możliwe będzie 
stworzenie stabilnego i wydaj
nego kanału komunikacyjnego 
pomiędzy wszystkimi jednost
kami (zarówno tymi medycz
nymi i tymi administracyjny
mi) działającymi w ramach 
Publicznych Zakładów Opie
ki Zdrowotnej. Według staro
stwa nowy system zapewni do
stęp do nowych aplikacji oraz 
uzupełni niedobór sprzętowy, 
co gwarantuje uruchomienie 
pełnego przepływu danych 
administracyjnych i medycz
nych ważnych w procesie za
rządzania jednostką oraz w 
pracy z pacjentem. Rzecznik 
starostwa Wojciech Raczkow
ski jest zdania, że: - olbrzymią 
zaletą nowego systemu będzie 
maksymalne przybliżenie służ
by zdrowia zwykłemu obywa
telowi. System rejestracji on 
linę ma za zadanie wyelimino
wać sytuację, w której pacjenci 
czekają na swojego lekarza w

I Dzięki rejestracji on-line każdy będzie mógł 
elastycznie dopasować sobie wizytę u lekarza.

poczekalniach. Ponadto dzię
ki takiemu rozwiązaniu nastą
pi większe spersonalizowanie 
systemu opieki zdrowotnego, 
bo będzie można rejestrować 
się u konkretnego lekarza. In
formatyzacja szpitali rady
kalnie zwiększa liczbę usług 
świadczonych za pomocą sie
ci internetowej. W praktyce 
oznacza to pojawienie się g 
aplikacji, które mają za zada
nie ułatwić życie potencjalne
mu pacjentowi z powiatu wo
dzisławskiego. Wśród aplikacji 
znajdą się takie rozwiązania 
jak:: Ruch Chorych, Zlecenia, 
Apteka, Apteczka Oddziałowa, 
Pracownia, Rejestracja, Gabi
net, Zakażenia Szpitalne, Blok 
Operacyjny, Rehabilitacja, czy 
Punkt Pobrań. Proces infor
matyzacji szpitali ma potrwać 
do 30 września. Kierownik 

Działu Zamówień Publicznych 
Bożena Gil podała, że konsor
cjum zainkasuje za swoją pra
cę prawie 2,6 miliona zł. In
westycja jest w. 85 procentach 
finansowana z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Wo
jewództwa Śląskiego. O dofi
nansowanie procesu informa
tyzacji szpitali starano się już 
od 20i2r. Informatyzacja szpi
tali nie jest jedyną inwestycją, 
jaką przeprowadza szpital w 
swoich lecznicach. W wodzi
sławskiej placówce prowa
dzono ponadto prace związa
ne z termomodemizacją tego 
obiektu. W ramach komplek
sowego remontu wymieniono 
stolarkę okienną i drzwiową, 
docieplono ściany i zainsta
lowano kolektory słoneczne. 
Środki na ten cel również po
chodzą z Unii Europejskiej.

Radny Tomasz Cofała upo
mina się o cień na placu za
baw przy SP 4.

- Fajnie, że jest plac i boisko, 
ale rodzice sugerują jakieś zada
szenie, żeby dzieci po zabawie 
mogły odpocząć w cieniu - upo
mniał się podczas ostatniej komi
sji oświatowej radny Tomasz Co
fała. Sprawa dotyczyła otwartego 
kilka tygodni temu placu zabaw 
przy Szkole Podstawowej nr 4 w 
Raciborzu. Zaznaczył, że nie cho
dzi o cały teren, ale niewielką jego

GODÓW . EKOLOGIA

LIKWIDACJA AZBESTU W GODOWIE
W najbliższym czasie w 
gminie Godów ma zostać 
zutylizowane prawie 25 ton 
azbestu.

- • Azbest to cichy zabójca. 
Wdychanie włókien zawieszo
nych w powietrzu może prowa
dzić do tzw. pylicy azbestowej, 
a nawet do nowotworów złośli
wych płuc. Objawy występują 
bardzo późno - nawet 20 do 40 
lat po ekspozycji. Dlatego też w 
całej Polsce prowadzi się dzia
łania zmierzające do usunięcia 
azbestu z polskich domostw. Do 
akcji włącza się aktywnie również 
Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wod
nej w Katowicach. Jednym z 
miejsc, w których dzięki wspar
ciu WFOŚiGW azbest będzie 
usunięty jest gmina Godów. Na 
posiedzeniu Zarządu Funduszu 
w dniu 17 czerwca zapadła de
cyzja, że WFOŚiGW udzieli do
finansowania gminie. 

część, np. parawan nad ławkami. 
Wiele dzieci korzysta z placu w 
godzinach południowych, kiedy' 
nasłonecznienie jest największe.

Plac nie ma naturalnego za
cienienia jak np. przy SP15 czy 
SP18. Ponadto mieszkańcy ul. 
Wojska Polskiego, jeśli już czegoś 
się domagają, to bardziej wycinki 
drzew przy ogrodzeniu. - Mamy 
wiele placów zabaw. Jeśli zrobi
my to tam, wszyscy będą chcieli' 
- odpowiedział prezydent Choć 
(jak zaznaczył) sam wywodzi się

Tadeusz Spień z Referatu 
Inwestycji, Ochrony Środo
wiska i Gospodarki Wodnej 
powiedział nam: Nie jest to 
pierwszy raz kiedy realizujemy 
to zadanie dzięki wsparciu Wo
jewódzkiego Funduszu Ochro
ny Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Dzięki akcji likwida
cji azbestu obserwujemy suk
cesywne zmniejszanie się ilości 
tego niebezpiecznego materia
łu na terenie gminy. Jeszcze 10 
lat temu na wysypiska trafiało 
nawet 60 ton azbestu. W ze
szłym roku z gminy usunięto 
24 tony. Podobną ilość azbe
stu chcemy usunąć także w 
tym roku. Azbest na terenie 
naszej gminy występuje głów
nie na dachach w postaci płyt 
falistych, rzadziej w postaci 
płyt płaskich. Czasami pojawia 
się on również w rurach kana
lizacyjnych, ale na szczęście nie 
jest to przypadek naszej gminy. 

z pokolenia w którym dzieciom 
dawano wiele więcej swobody i 
nie martwiono się tak o wszyst
ko. Zasugerował rozwiązanie. 
W jednym z marketów widział 
niedawno rodzaj żagla do roz
ciągnięcia nad miejscem, które 
chcemy ochronić od nadmierne
go nasłonecznienia. Jeśli dyrek
cja szkoły rzeczywiście dostrzega 
problem, zakup nie będzie du
żym kosztem.

■ PS

Jeśli chodzi o samą procedurę 
działania usunięcia tego ma
teriału z procesji, to mieszka
niec ma dowolność w wyborze 
firmy która zajmie się demon
tażem i wywozem azbestu ze 
swojej posesji. My tyko dofi
nansowujemy to działanie. Się
ga ono 800 zł za tonę i bardzo 
często wystarcza ono na całko
wite pokrycie kosztów zwią
zanych z tą operacją. Odpady 
azbestowe trafiają na instalację 
Komartu. Muszę powiedzieć, 
że ludzie sami się zgłaszają z 
wnioskami. Często doskonale 
zdają sobie sprawę z zagroże
nia, jakie niesie azbest. Czasa
mi po prostu naśladują sąsia
dów, którzy uzmysławiają im 
wagę zagrożenia. W zeszłym 
roku na usuwanie azbestu z te
renu gminy przeznaczyliśmy 
środki w wysokości 18400 zł.

■ PS

REKLAMA

tu kupisz prezent dla dziecka!

RACIBÓRZ, UŁ. SZEWSKA 3/8
Godziny otwarcia:
pon.-pt.: 9.30- 17.00 | sobota: 9.30-13.00

ul. Batorego 6 
-400 Racibórz

PROMOCJA C
HALLO PIEROŻEK
DOWÓZ NA TELEFON

32 415 13 56



Gazetalnformator.pl » 22 lipca 2015, nr 14 (191) PLUSY BIZNESU <ł|
RACIBÓRZ EKOLOGIA

DOFINANSOWANIE
INSTALACJI SOLARNYCH

Raciborski Urząd Mia
sta walczy z niską emi
sją-

Jest kolejny krok w 
walce Raciborza ze zja
wiskiem niskiej emisji. 
Urząd miasta dofinanso
wuje montaż instalacji so- 
larnych na potrzeby cie
płej wody użytkowej dla 
budynków jednorodzin
nych i pojedynczych lo
kali mieszkalnych. Kwota 
tego dofinansowania mo
że sięgać 3 tys. zł. W przy
padku montażu instalacji 
tego typu dla budynków 
mieszkalnych wieloro
dzinnych oraz pozosta
łych obiektów, wsparcie 
może osiągnąć 5 tys. zł 
(chodzi o instalacje z ko
lektorami słonecznymi o 
powierzchni do 10 m2). 
Jeśli ktoś zdecyduje się na

RACIBÓRZ EKOLOGIA

BEZROBOCIE W RACIBORZU SPADA
Podsumowanie półrocza 
w PUP w Raciborzu.

Według danych sza
cunkowych Powiatowego 
Urzędu Pracy w Raciborzu 
pod koniec czerwca 2015 
roku w powiecie racibor
skim zarejestrowane by
ły 2594 osoby bezrobot
ne. To o 129 osób mniej 
niż miesiąc wcześniej. Jak 
wynika z urzędowych sta

montaż instalacji o więk
szej powierzchni, dofi
nansowanie może sięgnąć 
aż 10 tys. zł. Środki te po
chodzą z Urzędu Miasta. 
Istnieje również możli
wość uzyskania wspar
cia na instalację solarów 
z programu PONE reali
zowanego przez Woje
wódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodar
ki Wodnej w Katowicach. 
Kwotę w wysokości 6 tys. 
wypłaca się, gdy w bu
dynku zainstalowano już 
ekologiczne źródło ciepła 
i przeznaczono je dla po
siadaczy domów jedno
rodzinnych (np. gazowe 
lub elektryczne). Ponad
to Urząd Miasta Raci
bórz realizuje program 
KAWKA (finansowany ze 
źródeł Narodowego Fun

tystyk, największą grupę 
osób bezrobotnych stano
wią osoby długotrwale bez
robotne oraz osoby powy
żej 50. roku życia. To one 
mają największy problem 
ze znalezieniem zatrudnie
nia. W czerwcu do urzędu 
wpłynęły 362 oferty pracy. 
Najczęściej poszukiwano 
ochroniarzy, pracowników- 
magazynowych, doradców 

duszu Ochrony Środowi
ska i Gospodarki Wodnej 
oraz WFOŚiGW w Kato
wicach). W ramach tego 
programu można uzyskać 
dofinansowanie na solary, 
jeśli posiada się w pełni 
ekologiczny piec węglowy 
(tzn. posiadający wszel
kie certyfikaty). Dofinan
sowanie w przypadku te
go projektu może sięgnąć 
nawet 9600 zł. Ten ro
dzaj pomocy przeznaczo
ny jest dla budynków jed
norodzinnych. O tym, że 
zainteresowanie progra
mami jest spore świadczy 
fakt, że na ten rok lista 
wnioskodawców została 
już zamknięta. Obecnie 
przyjmowane wnioski re
alizowane będą w 2016 r.

■ L

ubezpieczeniowych, pra
cowników gospodarczych, 
pracowników produkcyj
nych, malarzy, ślusarzy, 
murarzy, robotników dro
gowych i robotników bu
dowlanych. Na koniec pół
rocza stopa bezrobocia w 
powiecie raciborskim wy
nosiła 7,5 %.

RACIBÓRZ ZDROWIE

Uraz + AKSON = zdrowie
Urazy i kontuzje zdarzają się codziennie 
i mogą przytrafić się każdemu.

Kontuzja może się przytrafić każdemu, kto uprawia sport. 
Jeśli po urazie chcesz szybko wrócić do zdrowia odwiedź 
Ośrodek Rehabilitacji AKSON.

Idąc do sklepu na zaku
py czy intensywnie uprawia
jąc jakiś sport człowiek nara
żony jest na kontuzje. Często 
dochodzi do skręcenia sta
wu, stłuczenia, bolesnych si
niaków, uszkodzenia mię
śni, naderwania lub zerwania 
wiązadeł, a także złamań. Z 
wieloma takimi uszkodzenia
mi nie trzeba zgłaszać się do 
lekarza i czekać w długich ko
lejkach na wizytę. Wystarczy 
zgłosić się do fizjoterapeuty, 
który od razu wdroży odpo
wiednie leczenie. W Ośrodku 

Rehabilitacji AKSON leczy
my różnego rodzaju kontuzje 
i urazy sportowe korzystając z 
wieloletniego doświadczenia i 
za pomocą odpowiednich me
tod terapeutycznych. Do dys
pozycji mamy nowoczesny 
sprzęt do elektroterapii, krio- 
terapii, laseroterpaię, magne- 
toterapię. Naszym pacjentom 
oferujemy także specjalistycz
ne masaże, terapię manu
alną, kinesiotaping, ćwicze
nia pod okiem fizjoterapeuty 
i wiele więcej i to wszystko 
w przystępnych cenach. Na

si terapeuci podpowiedzą jak 
bezpiecznie uprawiać sport i 
unikać kontuzji oraz jak sa
memu radzić sobie w przy
padku urazu. Naszą pracę i 
efekty leczenia doceniły już 
kluby sportowe z Raciborza i 
okolic co skutkuje długoletnią 
i owocną współpracą. W przy
padku kontuzji liczy się czas, a 
my jesteśmy dla Was codzien
nie od poniedziałku do piątku 
od 8.00 do ostatniego pacjen
ta. Wystarczy zadzwonić pod 
numer 513 574 584 i umówić 
się na wizytę. Znajdziecie nas 
w Raciborzu na Kolejowej 19 
i na www.rehabilitacja-akson. 
com. AKSON - Twoje zdrowie 
naszą satysfakcją.

REHABILITACJA

Ośrodek Rehabilitacji 
AKSON

ul. Kolejowa 19
47-400 Racibórz

tel.: 513 574 584
www.rehabilitacja-akson.com

Artykuł sponsorowany

PROMOCJE
HIT!

■przy zakupie 100m

Przewód instalacyjny
YDYp 3x1,5 750V

RYBNICKĄ 55 5
RACIBORZl

Oprawa ROUNDA „f..«Z
Srebrna 17W r\3[llUX

NoarK
Twoje nowe możliwości

Wyłącznik nadprądowy 16A EX9BN1PB16

99.00 zł BRUTTO

Lampa wisząca Kinkiet Kinkiet Lampa stołowa

WAKACYJNAPOŻYCZKA
W PLECAKU

• NISKIE OPROCENTOWANIE
* ODROCZONA SPŁATA RATY

» PLECAK GRATIS
(promocja do wyczerpania zapasów)

REPREZENTATYWNY PRZYKŁAD NA III KWARTAŁ 2015 R, Całkowita kwota kredytu: 2,000,00 st, CzM obowiązywania umowy: 12 m-cy 
Oprocentowanie zmienne potyczki: 7,00% w stosunki rocznym. Jednorazowa prowizja za udzielenie potyczki; 5%.od całkowity kwoty potyczki, 
RRSO: 10,0S%. Całkowita kwota do zapłaty: 2170,90 zł. Całkowity koszt kredytu wynosi: 170,90 zł, na który składa sfe: suma odsetek do zapłaty; 
78,00 zł, jednofazowa prowizja za udzielenie potyczki płatna w dniu uruchomienia potyczki: 100,00 zł. Pożyczka wraz z należnymi odsetkami 
spłacana jest w 12, równych ratach miesięcznych (raty kapitałowe I malejące raty odsetkowe z tym, że ostatnia rata pożyczki jest ratą wyrównawczą). 
Najwyższa tata kapitałowo - odsetkowa wynosi 173,08 zł, Data sporządzenia informacji 01,07,2015 r, Ostateczny całkowity koszt pożyczki oraz 
wymagane zabezpieczenia uzależnione są od Indywidualnej oceny wiarygodności kredytowej. Decyzja kredytowa zależy od Indywidualnej oceny 
zdolności kredytowej. Powyższe informacje nie stanowią oferty w rozumieniu przepisów k,c. (Dz.U.Nr 1 6, poz, 93 zczm.)

A Racibórz, ul. Wojska Polskiego 11
U 32 417 32 11

A Rydułtowy, ul. Leona 2
UJ 32 457 63 46

p www. powszechna-skok. pl

Gazetalnformator.pl
http://www.rehabilitacja-akson
http://www.rehabilitacja-akson.com
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KOMUNIKACJA

W 40 minut pociągiem z Rybnika do Chałupek
Kosztem prawie 160 milionów zł odnowione mają zostać tory, perony i przejazdy kolejowe.
■ PAULINA KRUPIŃSKA

Trwają prace na trasie 
Wodzisław Śląski - Cha
łupki. W miejscu zdemon
towanych torów układane 
są nowe. Wymieniana jest 
sieć trakcyjna i urządzenia 
sterowania ruchem kole
jowym. PKP zaplanowało 
przebudowę 13 peronów 
na przystankach w Czyżo- 
wicach, Bełsznicy, Rudysz- 
wałdzie oraz na stacjach 
Olza i Wodzisław Śląski. 
- Wszystkie zapewnią wy
godniejszy dostęp do po
ciągów, gdyż będą wyż
sze, wyposażone w nowe 
wiaty, oświetlenie, nagło
śnienie i zegary. Ponadto 
na stacjach zostanie zain
stalowany monitoring, co 
zwiększy bezpieczeństwo 
obsługi podróżnych - in-

I Część prac związanych z rewitalizacją linii Wodzisław Śląski - Chałupki
została już wykonana. Prace na przejeździe kolejowym w Bełsznicy (na zdj.) dobiegły końca.

formuje rzecznik prasowy 
PKP Polskie Linie Kolejowe 
S.A. Mirosław Siemieniec. 
W ramach inwestycji na 
24 przejazdach kolejowo -

drogowych oprócz remontu PLK w ramach prac za- 
nawierzchni, zamontowane .. -montuje także 39 nowych 
zostaną nowe urządzenia rozjazdów oraz wyremontu- 
ostrzegawcze lub rogatki a je 31 mostów i wiaduktów, 
także nowe oświetlenie. Zmodernizowane będą tak

że budynki związane z pro
wadzeniem ruchu pociągów. 
- Rewitalizacja trasy pozwo
li na przywrócenie maksy
malnej prędkości 80 km/h 
dla pociągów pasażerskich. 
Składy dalekobieżne pokona
ją trasę Rybnik - Wodzisław 
Śląski - Chałupki w około 30' 
minut a podróż pociągiem re
gionalnym potrwa 10 minut 
dłużej - zapowiada Mirosław 
Siemieniec.

Prowadzona przez PLK 
rewitalizacja to szybka me
toda usprawnienia ruchu na 
linii kolejowej. Pozwala na li
kwidację ograniczeń prędko
ści oraz na podniesienie po
ziomu bezpieczeństwa m.in. 
na przejazdach kolejowo - 
drogowych. Trasa z Rybni
ka do Chałupek jest ważną 
częścią regionalnej sieci ko
lejowej. Pozwoli szybko do

stać się koleją np. do czeskiej 
Ostrawy. To także ważny ko
rytarz dla transportu towa
rowego na południe Europy. 
PKP Polskie Linę Kolejowe 
S.A modernizują na Śląsku 
ok. 600 km torów. Już prze
znaczyły na ten cel ponad 2,5 
mld zł, a w najbliższych latach 
planują zrealizować inwesty
cje za 9 mld zl.

Rewitalizację linii na tra
sie Rybnik - Wodzisław Ślą
ski - Chałupki wykonuje kon
sorcjum firm Rubau Polska, 
Construcciones Rubau, Ro- 
ver Alcisa. Koszt prac wyno
si 159,7 min zł przy dofinaso- 
waniu z Unii Europejskiej w 
wysokości 98 min zł. Mimo, 
że pojawiły się informacje o 
opóźnieniach w remoncie to 
inwestor, czyli PKP PLK, za
pewnia, że pociągi będą kur
sować już pod koniec roku.

RACIBÓRZ . PRACA

OFERTA SZKOLEŃ W PUP
RACIBÓRZ - INWESTYCJE

BĘDZIE REMONT WYGONOWEJ
Raciborski PUP ma nową 
ofertę dla osób bezrobot
nych powyżej 30. roku ży
cia.

Powiatowy Urząd Pracy w 
Raciborzu zawiadamia, że oso
by powyżej 30. roku żyda mo
gą zgłosić się, by uzyskać staż 
lub szkolenie. Urząd zaprasza 
bezrobotnych do wizyty w sie
dzibie, by mogli porozmawiać z 
doradcami zawodowymi. Dzię

ki takim rozmowom łatwiej 
będzie sprecyzować, w jakim 
kierunku powinni podjąć szko
lenie, albo gdzie najlepiej będzie 
dla nich odbyć staż. Osoby za
interesowane tą ostatnią for
mą zatrudnienia mogą uzyskać 
szczegółowe informacje pod 
numerami telefonów 32 -415 
-45 -50 wew. 216 i 236.

■ L

Urząd Miasta w Raci
borzu planuje kolejne 
remonty dróg. Tym ra
zem utrudnień w ruchu 
mogą spodziewać się 
mieszkańcy Brzezia.

Rozpisano przetarg na 
przebudowę ulicy Wygo- 
nowej w Raciborzu. Mo
dernizacja drogi ma po
prawić dojazd do posesji 
o numerach 45- 49. Pra

cownik Wydziału Inwesty
cji i Urbanistyki Andrzej 
Szczurek powiedział nam: 
- Na chwilę obecną ist
nieje tam droga gruntowa 
wykona z tłucznia. Chce- 
my ten odcinek niejako 
„ucywilizować” kładąc tam 
nawierzchnię asfaltową. 
Zakres robót obejmuje wy
konanie jezdni z asfalto
betonu o powierzchni 1118 

m2, wykonanie wjazdów 
z asfaltobetonu na nowej 
podbudowie tłuczniowej, 
położenie prawie 200 me
trów krawężników, położe
nie rur ochronnych. W ra
mach inwestycji wykonane 
będzie ponadto odwodnie
nie w postaci 3 studzie
nek rewizyjnych, 3 studni 
rewizyjnych. Wykonawca 
postawi także oznakowanie 

pionowe w postaci 6 tablic 
i uporządkuje pobocze za 
pomocą humusowania na 
powierzchni 2oom2. Prze
budowa ma zostać wyko
nana na odcinku 200 me
trów. Szerokość drogi ma 
wynosić 5,5m. Inwestycja 
ma zostać zrealizowana do 
30 września 2015 roku.

■ L

REKLAMA

szansę

/ Rodziną Zastępczą

Zapewniamy stałą pomoc pieniężną, 
psychologiczną i pedagogiczną

Bliższych informacji udziela 1 zgłoszenia przyjmuje 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Raciborzu 
tel.(012)41520 28, (032) 415 94 62

STUDIO MEBLI
kuchnia ■ pokój ■ sypialnia 

łazienka ■ szafy wnękowe

OD PROJEKTU DO MONTAŻU

AGD | SPRZĘT DO ZABUDOWY | MEBLE NA WYMIAR

Gazetalnformator.pl


Gazetalnformator.pl » 22 lipca 2015, nr 14 (191) PLUSY BIZNESU11i”
NĘDZA - GOSPODARKA REGION INWESTYCJE

ZMIANY W PLANIE 
AGLOMERACJI NĘDZY

I Gmina musiała opracować nowy plan i wystąpić do Marszałka 
Województwa Śląskiego o zmianę aglomeracji Nędza.

Będzie remont szkoły w Brzeziu
Budynek Szkoły Podstawowej nr 3 zostanie przejdzie gruntowny remont.

Zmieniły się przepisy, 
dlatego, by utrzymać w 
gminie aglomerację, po
trzebna była modyfikacja 
jej granic.

Radni Gminy Nędza o 
zmianie planu aglomeracji 
Nędza zdecydowali na ostat
niej sesji. Dotychczasowa 
aglomeracja Nędza została 
wyznaczona rozporządzeniem 
Wojewody Śląskiego z w listo
padzie 2008 roku i opracowa
no ją w oparciu o obowiązu
jące wówczas Rozporządzenie 
Ministra Środowiska z dnia 
22 grudnia 2004 r. w sprawie 
sposobu wyznaczania obszaru 
i granic aglomeracji.

Ponieważ Gmina Nędza 
w całości położona jest na te
renie Parku Krajobrazowego 
Cysterskie Kompozycje Kra
jobrazowe Rud Wielkich, w 
świetle obowiązujących ów
cześnie przepisów rozporzą

REKLAMA 

dzenia, nie obowiązywał mini
malny wskaźnik koncentracji 
liczby mieszkańców do długo
ści planowanej do wybudowa
nia sieci kanalizacyjnej, -stąd 
też aglomeracją objęto cały 
obszar gminy Nędza. Przepi
sy zmieniły się w lipcu 2014 
roku. Konieczne było opraco
wanie propozycji zmiany pla
nu aglomeracji Nędza.

Zmieniona- Ustawa Pra
wo wodne oraz nowe Rozpo
rządzenie Ministra Środowi
ska z dnia 22 lipca 2014 r. w 
sprawie sposobu wyznaczania 
obszaru i granic aglomera
cji nakazały, by na obszarach 
objętych formami ochrony 
przyrody wskaźnik koncen
tracji był nie mniejszy niż 90 
mieszkańców na 1 kilometr 
przewidywanej do wybudo
wania sieci kanalizacyjnej.

BP

■ LESZEK IWULSKI

Urząd Miasta Racibórz 
rozpisał właśnie przetarg na 
termomodemizację obiektu 
wraz z adaptacją na cele dy
daktyczne w budynku Szkoły 
Podstawowej nr 3 przy ulicy 
Myśliwca 16. Zakres wykony
wanych prac, które obejmie 
zadanie to m.in. docieplenie 
dachu i stropodachu w tech
nologii nakładanej pianki, wy
mianę rynien, wymianę insta
lacji odgromowej, docieplenie 
ścian budynku styropianem, 
wymianę parapetów, wyko
nanie drenażu wokół obiektu 
i opaski wokół budynku, wy
konanie izolacji przeciwwil
gociowej piwnicy, wymianę 
posadzek w części piwnicy, 
wymianę stolarki okiennej i 
drzwiowej, remont pomiesz
czeń w-c na parterze, do-

RACIBÓRZ - GOSPODARKA

SUNEX NA GIEŁDZIE
Spółka od lutego 2015 ro
ku ubiegała się o dopusz
czenie do obrotu na GPW.

Sunex SA jest producen
tem rozwiązań w dziedzinie 
techniki solamej w Europie. 
Firma powstała w 2002 roku 
w Raciborzu. Oferuje Klien
tom między innymi kolekto
ry słoneczne różnego rodzaju,

•> 
I Ostatnio budynek szkoły w Brzezniu byl remontowany w 1993 roku, po pożarze, który strawił 

dużą część obiektu. W1998 roku do budynku głównego dobudowano salę gimnastyczną.

stosowanie pomieszczeń do 
obecnej instrukcji przeciw
pożarowej, wykonanie insta
lacji oświetlenia awaryjnego 
i wymianę instalacji central
nego ogrzewania i remont 

termosyfony, systemy monta
żowe, zasobniki. Około 60 pro
cent produkcji firmy trafia za 
granicę. *

- Sunex SA został przyję
ty do grona członków Stowa
rzyszenia Emitentów Giełdo
wych - poinformowała spółka 
na swojej stronie internetowej. 
Wniosek o dopuszczenie do 

kotłowni. Firma, która wygra 
przetarg będzie musiała upo
rać się z tym zadaniem do 21 
sierpnia 20i6r. Wadium, któ
re musi założyć przedsiębior
ca zainteresowany startem w 

obrotu na rynku regulowanym 
Giełdy Papierów Wartościo
wych złożono w lutym 2015 ro
ku. Wniosek dotyczy dopusz
czenia do obrotu 13.990.000 
akcji zwykłych na okaziciela 
serii A, 10.000.000 akcji zwy
kłych na okaziciela serii B, 
1.232.278 akcji zwykłych na 
okaziciela serii C, 1.100.002 ak

przetargu, wynosi 50000 zł. 
Termin składania ofert na re
alizację tego zadania upływa 
29 lipca tego roku.

■ P

cji zwykłych na okaziciela serii 
D, podano w komunikacie. Ko
misja Nadzoru Finansowego 
pozytywnie zaopiniowała wnio
sek. Raciborski Sunex znajdzie 
się w gronie największych firm 
notowanych na Giełdzie Papie
rów Wartościowych.

■ P

ART. BHP 
P. POŻ 

SPAWALNICZE 
CHEM. GOSPODARCZA 

WĘŻE

NOWA LOKALIZACJA
47-400 Racibórz, ul. Eichendorffa 12 

Tel./fax 32 415 29 34 
Godziny otwarcia: 32 430 30 36
pn.-pt.: 8:00- 16:00 Kom. 512 936 444
sb.: 9:00 - 13:00 www.delfin-raciborz.pl

WWW. meblomet.net
SKLEP Z AKCESORIAMI MEBLOWYMI 
autoryzowany przedstawiciel marki GTV

Sklep oferuje szeroką 
® gamę akcesoriów

do produkcji mebli

gi Ponad 600 pozycji 
dostępnych od ręki

Największy wybór 
■I produktów marki GTV

w regionie

F.H.U.P. Meblomet
Tomasz Pączko

Racibórz, ul. Staszica 8/11 
kom. +48 669209300 

e-mail. sklep@meblomet.net

Zapraszamy:
Pn. -Pt. 9:00 -17:00

Sob. 9:00 -13:00

Gazetalnformator.pl
http://www.delfin-raciborz.pl
meblomet.net
mailto:sklep@meblomet.net
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Powódź Tysiąclecia - to już 18 lat!
Wspomnienia Krystiana Niewrzoła, uczestnika akcji ratunkowej.
■ KRYSTIAN NIEWRZOŁ

-'-r Z 7 na 8 lipca 1997 roku 
rozpoczęła się w Raciborzu 
wielka powódź, która w na
stępnych dniach ogarnęła 
miasta i wioski wzdłuż Od
ry. Zebrała tragiczne żni
wo. W całej Polsce zginęło 
55 osób. Tysiące osób zo
stało poszkodowanych.

Niezwykła 
ofiarność mieszkańców

8 lipca postanowiliśmy 
z synem Markiem włączyć 

-z,się do akcji ratunkowej. 
Na dachu samochodu oso
bowego zamontowaliśmy 
cztery specjalne głośni
ki, które podłączone były 
do wzmacniacza z mikro
fonem. Dotychczas sprzęt 
ten służył do fonoreklamy 
ulicznej. Głos nadawany z 
samochodu przez megafo
ny docierał do sporej ilo
ści osób. Zgłosiliśmy się 
do sztabu akcji powodzio
wej, który zorganizowa
no w świetlicy Spółdzielni 
Mieszkaniowej „Nowocze
sna” przy ul. Wileńskiej. 
Od prezydenta Markowia- 
ka dowiedzieliśmy się, iż w 
Szkole Podstawowej Nr 15, 
gdzie zwożono śmigłow
cami i pontonami powo
dzian z dachów zalanych 
budynków, jest potrzebna 
natychmiast żywność oraz 
koce, śpiwory i odzież. Z 
zewnątrz nie dotarła jesz
cze żadna pomoc. Popro
siliśmy kierowców „Żuka” 

~ i „Nysy” czekających przy 
ul. Wileńskiej na dyspo
zycje. Taką kawalkadą 
pojechaliśmy na osiedle 
„Hetmańskie” przy ul. Sta
rowiejskiej. Kiedy wjecha
liśmy na osiedlowy plac za
baw zobaczyliśmy zupełnie 
inny świat. Ludzie opalali 
się na balkonach, siedzie-

REKLAMA

Elżbieta Swoboda 
licencja nr 07782

• Potna obsługa • Doradztwo 
księgowa firm podatkowe 
małych I dużych Ł |

47-400 Racibórz, ul. Ogrodowa 5 tel./fax 032 414 03 97
Cena dobowa 100 zł
Cena dobowa dostawczych np. Mercedes Vito 150 zł

I Akcja ratunkowa w Raciborzu trwała kilka dni.
I Pod wodą znalazła się duża część miasta, w tym instytucje i obiekty użyteczności publicznej.

li beztrosko na ławkach 
pod blokami. Kiedy przez 
megafony poinformowa
łem ich o tym, co dzieje 
się 1000 metrów dalej, o 
tym że, woda sięga do ul. 
Łąkowej a powodzianie w 
szkole potrzebują pomo
cy materialnej i żywności, 
w ciągu 15 minut ustawiły 
się kolejki ludzi z pełny
mi reklamówkami. Szybko 
zapełniły się obydwa sa
mochody. Ludzie prosili, 
aby jeszcze raz przyjechać 
na osiedle. Nie potrafiłem 
ukryć wzruszenia i łez. By
łem zdziwiony taką reak
cją mieszkańców Racibo
rza. Kiedy przyjechaliśmy 
z tymi darami do SP nr 15 
mile zaskoczony był rów

nież Mirosław Lenk kie
rujący akcją pomocową w 
tym obiekcie. Po rozłado
waniu pojechaliśmy jesz
cze z podobnym apelem na 
osiedle przy ul. Żorskiej 
i Pomnikowej. Reakcja 
mieszkańców była również 
natychmiastowa i ofiarna. 
Następnego dnia, 9 lipca 
jeździliśmy w pobliże za
lanych terenów ogłaszając 
powodzianom różne ko
munikaty ze sztabu akcji 
ratunkowej. Informacje 
przekazywane nieustannie 
przez Radio Vanessa nie 
docierały do wszystkich 
poszkodowanych, ponie
waż nie mieli dostępu do 
radioodbiorników albo wy
czerpały się im już baterie.

Akcja pod 
Urzędem Skarbowym

Wieczorem w naszym 
CB Radiu usłyszeliśmy 
głos ratowników WOPR, 
proszących o pomoc w ak
cji dostarczania żywno
ści do budynków przy ul. 
Głowackiego, Drzymały i 
Sejmowej. Szybko poje
chaliśmy do tego miejsca. 
Woda sięgała do budynku 
pod Urzędem Skarbowym. 
Sporo gapiów i ich samo
chody blokowały dostęp 
do obrzeża wielkiej wody. 
Dzięki prośbom wygłasza
nym przez megafony, lu
dzie natychmiast odsunęli 
się i odjechali samocho
dami. Po skontaktowaniu 
się z młodymi ratownika

mi na pontonach, poje
chaliśmy do SP 15. Panie 
w kuchni stołówki szyb
ko przygotowały paczki, 
między innymi z chlebem 
i mlekiem dla dzieci. Wró
ciliśmy z samochodem do
stawczym na miejsce ak
cji pod Urząd Skarbowy. 
Na naszą prośbę pojechał 
z nami samochód stra
ży pożarnej z reflektora
mi, aby od strony baszty 
oświetlić teren, ponieważ 
zbliżał się zmierzch. Za
powiedź ogłaszana przez 
megafony o przywiezionej 
żywności została przyjęta 
oklaskami przez stojących 
na balkonach mieszkań
ców zatopionych budyn
ków. Ratownicy WOPR na 
trzech małych pontonach 
uwijali się niezwykle ofiar
nie, ryzykując zdrowiem i 
życiem. Żywność przeka
zywali z pontonów na bal
kony, a sami mieszkańcy 
donosili już paczki na wyż
sze kondygnacje. Najtrud
niej było dostarczyć żyw
ność do długiego budynku 
przy ul Podwale, gdzie bal
kony znajdowały się pod 
wodą. Ale i z tym poradzi
liśmy sobie. Ratownicy do
stali się do budynku przy 
ul. Głowackiego, rozbili 
kłódki z włazów na dach 
i w ten sposób przeszli do 
sąsiedniego bloku. Dwójka 
ratowników mimo zapa
dających ciemności zary
zykowała, zawożąc ponto
nem żywność nawet do 
bloków przy ul. Sejmowej. 
Najtrudniej było pokonać 
silne zawirowania wody na 
skrzyżowaniu ul. Drzyma
ły z ul.- Głowackiego.

Ratunku! 
Człowiek tonie!

Około godz. 24.00 za
kończyliśmy akcję dostar
czania żywności do bloków 
poniżej Urzędu Skarbo
wego. Ratownicy WOPR, 
zmoczeni, zmęczeni zała
dowali pontony na samo
chód dostawczy i odjechali 
na posiłek do Szkoły Pod
stawowej nr 15. Razem z 
synem pozostaliśmy jesz
cze na miejscu. Przed na
mi rozciągały się zupeł
ne ciemności, w których 

można było dostrzec ol
brzymią taflę wody. Z niej 
wyłaniały się zabudowa
nia. Za niektórymi okna
mi paliły się świece. Był 
to straszny widok. Przez 
megafony kilka razy za
pytaliśmy mieszkańców, 
czy potrzebują jakieś po
mocy, a szczególnie me
dycznej. Nie było żadnej 
odpowiedzi z okien i bal
konów. Około godz. 1.00 
w nocy postanowiliśmy 
wsiąść do samochodu i 
odjechać z tego miejsca. 
Niemal w ostatniej chwi
li Marek zauważył daleko 
w ciemnościach jakieś po
ruszane światełko latarki. 
Wyłączyliśmy silnik sa
mochodu. Wtedy usłysze
liśmy wołanie kobiecego 
głosu: ratunku, człowiek 
tonie! Przez Megafony za
pytaliśmy gdzie? Okaza
ło się, iż o pomoc wołała 
pani z balkonu nad daw
nym sklepem spożywczym 
obok zakładu fotograficz
nego w pobliżu skrzyżo
wania ul. Drzymały z ul. 
Mickiewicza. Szybko, jak 
najbliższą trasą, na skróty 
pędziliśmy do szkoły nr 15 
po ratowników. Na szczę
ście jeszcze byli na miej
scu. Błyskawicznie załado
wali ponton na samochód 
i razem jechaliśmy na ul. 
Mickiewicza. Asekurował 
nas wóz policyjny, któ
ry przedtem ścigał nas za 
jazdę na skróty. Podjecha
liśmy pod pomnik Józefa 
von Eichendorffa. Razem 
z ratownikami na ponton 
wsiedli też policjanci. Gdy 
podpłynęli pod budynek, 
okazało się, iż na okrato- 
waniu okna sklepu spo- 
żywczo-monopolowego wi- 
siał krańcowo wyczerpany 
mężczyzna. Z wody wysta
wała jedynie jego głowa. 
Po zdjęciu go z krat poli
cjanci założyli mu kajdan
ki i zabrali na komisariat. 
Mogliśmy się domyśleć w 
jaki celu ten niedoszły to
pielec tam się znalazł. A 
my przeżywaliśmy ogrom
ną satysfakcję z uratowa
nia człowieka. Potem me
dia podały, iż na szczęście 
w Raciborzu nie było żad
nych ofiar w ludziach.

SERVICE
Systemy Grzewcze 
Sanitarne Sp. z o.o.

SGS Service
Racibórz, ul. Kozielska 5 
lei.: +48 32 415 24 29 
www.sgs-service.coni.pl

Kompleksowe dotacje do Twojego domu! 
Pomagamy w pozyskiwaniu DOTACJI

te ni

DOSTAWA
- centralne ogrzewanie
- pompy ciepła
- woda i kanalizacja

SERWISMONTAŻ
- wentylacja i klimatyzacja
- odkurzacze centralne
- instalacje solarne

KREDYTY DLA FIRM, OSÓB FIZYCZNYCH
LEASING:
- SAMOCHODÓW
- MASZYN
- URZĄDZEŃ

WSPARCIE Z UE
DLA ROLNIKÓW
HIPOTECZNE
INWESTYCYJNE

DORADZTWO KREDYTOWE 
WYCENY NIERUCHOMOŚCI 

BIZNESPLANY

UBEZPIECZENIA:
KOMUNIKACYJNE, MAJĄTKOWE, NAŻYCIE, OCP

Dzwoń - Zapytaj, Nic Nie Tracisz.
Nie Ma Trudnych Tematów

732 590 071, 77 485 00 40 primjack@wp.pl

ZAKŁAD PRZEROBU 
KAMIENIA NATURALNEGO

TRADYCJA RODZINNA OD 1928 ROKU

iiWAiiEoT TC-ŁJG-> C_J

L____. «'V-
¥ Gerard Wiglenda

47-400 Racibórz ul. Starowiejska 114 
tel./fax 32 415 06 28, gsm: 604 95 85 54
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„Ćwicz oko i dłonie w ojczyzny obronie
Raciborskie Kurkowe Bractwo Strzeleckie kultywuje średniowieczne tradycje.
■ ANNA ZGANIACZ

O bractwach strzelec
kich z perspektywy histo
rycznej oraz działalności ra
ciborskiego stowarzyszenia 
opowiada prezez zarzadu 
Raciborskiego Kurkowego 
Bractwa Strzeleckiego, het
man Józef Pluta.

Bractwo 
strzeleckie wczoraj...

- Historia ruchu strze
leckiego w Europie, w tym 
także w Raciborzu rozpo
częła się we wczesnym śre
dniowieczu. Pierwsze brac
twa zaczęły powstawać w 
Hiszpanii. Fala narodzin 
organizacji strzeleckich 
przeszła następnie przez 
Francję, a około roku 1150 
dotarła na tereny Niemiec. 
Do Polski „moda” na zrze
szania się w bractwa dotar
ła wraz z kulturą zachodnią. 
Były to organizacje autono
miczne, które miały na celu 
przysposobienie obywate
li, czyli kupców i rzemieśl
ników do obrony miasta w 
razie ewentualnej napaści i 
grabieży, ponieważ w cza
sach wojen niejednokrot
nie pozostawały bez opieki 
wojsk i drużyn książęcych. 
Mimo że Racibórz został za
łożony dużo wcześniej, pra
wa magdeburskie otrzymał 
w roku 1299. Wówczas ruch 
obronny na tych terenach 
był już mocno zakorzenio
ny. W 1241 roku bowiem 
podaczas najazdu Tatarów 
na Polskę, Racibórz obronił 
się siłami własnych obywa
teli. Gdy bractwa na stałe 
zagościły w strukturze orga
nizacyjnej miast, a ich dzia
łalność ustabilizowała się, 
zainicjowano różnego ro
dzaju festyny oraz zawody. 
Jako że bractwa działały po
nad cechami rzemieślniczy
mi oraz gildiami kupiecki
mi, potrafiły skupić w sobie 
życie społeczne w mieście, 
stąd wynika wielka siła te
go ruchu, która utrzymywa
ła się bardzo długo. Jedna 
z podstawowych tradycji w 
działalności bractw, utrzy
mana do czasów współcze
snych, to wybieranie najlep
szego Strzelca. Otrzymywał 
on tytuł króla strzeleckiego.

Mieszkańcy grodów cie
szyli się, że rośnie kolejna 
fala obrońców, dlatego też 
bractwa działały nieprze
rwanie aż do lat 30. XX 
wieku. W Raciborzu, mi
mo że miasto znalazło się 
pod panowaniem różnych 
organizacji państwowych 
(Racibórz należał do cesar
stwa austro-węgierskiego, 
do monarchii węgierskiej, 
do Prus) bractwu udało się 
przetrwać i funkcjonować 
niezależnie od zmian ad
ministracyjnych. Z chwilą 
dojścia do władzy nazistów, 
próbowano przekształcić 
bractwo strzeleckie w orga
nizację zmilitaryzowaną.

Po zakończeniu II wojny 
władze nie sprzyjały odtwo
rzeniu bractw strzeleckich, 
dlatego że były to organiza-

Z okazji 10-lecia swojej działalności Raciborskie Kurkowe Bractwo 
Strzeleckie przygotowało cykl działań.WRaciborskim Centrum Informacji 
odbył się wernisaż wystawy poświęconej historii stowarzyszenia.

cje niezależne o stosunko
wo znacznym majątku. Do
wodem na to jest chociażby 
użytkowany również współ
cześnie dom strzelecki w 
Raciborzu, ukazujący ska
lę działania organizacji. Na 
tym terenie Śląska funkcjo
nowało 21 bractw. W pew
nym momencie nastąpiło 
odrodzenie tych ruchów. 
Nieprzerwanie działalność 
prowadziło bractwo strz- 
leckie z Krakowa. To wła
śnie na jego wzór około 25 
lat temu zaczęły się tworzyć 
organizacje w Bytomiu, Po
znaniu. Ludze zaczęli wra
cać do tradycji, które niosą 
ducha bractw strzeleckich, 
a mianowicie jedność w 
działalność, współpraca w 
zachowaniu dorobku wspól
nego, możliwość swobod
nego działania bez wojen, 
napięć - opowiada hetman 
Raciborskiego Kurkowego 
Bractwa Strzeleckiego, Jó
zef Pluta. - Bractwa strze
leckie w Polsce utrzymałay 
przydomek kurkowych, po
nieważ król Stanisław Au
gust Poniatowski podarował 
piękną, około 40 cm figurkę 
kura z litego srebra bractwu 
krakowskiemu - dodaje.

...i dziś
■> Bodźcem do odrodze

nia się raciborskiego brac
twa była wizyta rybnickiej 
organizacji strzeleckiej w 
Muzeum w Raciborzu w 
2004 roku. Jeden z przed
stawicieli zapytał wtedy, jak 
to możliwe, że w Raciborzu, 
tak zasłużonym w historii, 
nie ma bractwa strzelec
kiego. Na spotkaniu w Mu
zeum obecny był jeden z 
naszych członków, Marian 
Zawisła. Decyzję o założe
niu stowarzyszenia podję
liśmy w gronie przyjaciół. 
1 marca 2005 roku otrzy
maliśmy wpis do Krajowe
go Rejestru Sądowego. Od 
tego czasu działamy i dość 
znacznie wpisujemy się w 
koloryt miasta - wspomina 
Józef Pluta.

- Zaczynaliśmy w 16 oso
bowym składzie. Po różnych 
perypetiach odeszło kilku 
członków, ale też ciągle do
łączały do nas kolejne oso
by. Aktualnie bractwo liczy 
24 członków i 3 członków 
honorowych. Zwolenników 
znajdujemy wśród ludzi, 
którzy chcą razem z nami 
podtrzymywać tradycje. To 
musi być w człowieku. Trze
ba kochać historię Racibo
rza. Trzeba lubić strzelanie. 
Nie można bać się chodze
nia ze sztandarem w pocho
dzie i manifestowania cha
rakteryzujących nas haseł. 
Działalmy w ogólnopolskiej 
organizacji Zjednoczeniu 
Kurkowych Bractw Strz- 
leckich, gdzie obowiązuje 
jeszcze przedwojenne hasło 
„ćwicz oko i dłonie w ojczy
zny obronie”. Do tego doda
liśmy własne hasło: „Stań
my bracia wraz”. Podkreśla 
ono jedność i wspólne dzia- 
łałnie - opowiada hetman.

Na tle innych
Wyróżnia ich statut, 

którego integralną częścią 
jest kodeks honorowy. Tam 
znajdują się wszelkie kwe
stie dotyczące historycznej 
strony działalności Raci
borskiego Bractwa Kurko
wego. Charakterystycznym 
elementem odróżniającym 
raciborskie stowarzyszeni 
od innych to właśnie strój. 
- Mamy strój wzorowany na 
bractwach strzleckich z lat 
1890-1915. To krój mun
durowy. Celowo nie pre
ferowaliśmy ubiorów kon
tuszowych, które bardziej 
nawiązują do szlachty niż 
do mieszczaństwa. Wyda- 
je nam się, że ten ubiór jest 
odpowiedni. Na znajdują 
sie symbole Raaciborza oraz 
Śląska. Na nasz sztandarze 
również widnieje godło Ra
ciborza.

Jesteśmy postrzegani ja
ko dość dynamicznie dzia
łające bractwo, które ma 
swoją wyraźną tożsamość. 
Bierzemy czynny udział w 

ruchu europejskim. Co 3 la
ta odbywa się zjazd bractw 
z całej Europy, w tym roku 
wyjeżdżamy do Peine, gdzie 
odbędą się wybory króla 
strzeleokiego Europy. Bę
dzie nas reprezentował nasz 
były król Kazimierz Doma- 
sik - wyjaśnia Józef Pluta.

10 lat minęło
Po pięcioletnim okresie 

działalności otrzymali sztan

WAKA

konta

Jeśli lubisz aktywnie spędzać czas na łonie natury, mamy dla Ciebie świetną 
propozycję. Zapraszamy do naszej wypożyczalni kajaków. Wystarczy że 
zadzwonisz albo napiszesz maila i podasz miejsce z którego chciałbyś 
rozpocząć spływ a my dostarczymy tam kajaki. Możesz również spłynąć 
trasami zaproponowanymi przez nas, na przykład Racibórz-Ciechowice, 
Chałupki-Racibórz, Racibórz-Bierawa. Zapewniamy darmowy transport 
kajaków w promieniu 30 km od Raciborza. Wypożyczenie jednego kajaka 
dwuosobowego na jeden dzień/jeden spływ kosztuje tylko 40 złotych.

Więcej informacji na K] WAKA Wypożyczalnia Kajaków

WYPOŻYCZALNIA
KAJAKÓW
RACIBÓRZ

dar ufundowany częściowo 
przez stowarzyszenie, a czę
ściowo przez powiat i mia
sto. Posiadają też swoją sie
dzibę, w której znajdują się 
ozdobne kołkowane tarcze 
strzeleckie. Podczas strzela
nia królewskiego do tarczy 
celują członkowie bractwa. 
Spośrod nich wybierany jest 
król strzelecki. Dla podkre
ślenia wagi tego wydarzenia 
zaprasza się osoby zasłużo
ne dla bractwa lub miasta. 
One strzelają do tarczy ho
norowej. Na tarczach moż
na odnaleźć nazwiska m.in. 
prezdenta Lenka, byłego sta
rosty Hajduka, księcia raci
borskiego. Ich obecność po
zwala nam wierzyć, że to co 
robimy, postrzegane jest z 
dużą życzliwością.

Na tarczach zapisana 
jest część historii. - Po ka
tastrofie smoleńskiej, nie 
wiedzieliśmy jak zareago
wać. Udało mi się wymyślić 
pewną nową formułę. Skoro 
bractwa strzelają w radości, 
to powinny strzelać także w 
smutku. Poświęciliśmy temu 
wydarzeniu specjalną tarczę 
i zorganizowaliśmy strzela
nie żałobne. Wzięli w nim 
udział prezydent Mirosław 
Lenk, starosta Adam Haj
duk, wszyscy hetmani okrę
gu śląskiego. W takiej sytu
acji, w jakiej znalazł sie kraj, 
byliśmy gotowi nadal mu 
służyć - mówi hetman brac
twa.

- Udało nam się także 
odpowiednio uhonorować 
800. rocznicę panowa
nia Mieszka Raciborskie- -*• 
go na tronie w Krakowie, 
mimo że powątpiewano w 
to, że przedsięwzięcie się 
powiedzi. Swoją obecno
ścią zaszczycił sam kar
dynał Stanisław Dziwisz, 
który wypowiedział bar
dzo ważne dla mnie sło
wa. Podziękował nam, że 
przypomnieliśmy Polsce 
Śląski to, że Śląsk leżał w 
Polsce - dodaje.

- Te 10 lat to okres 
wytężonej pracy. Cieszę 
się, że jako współzałoży
cielowi stowarzyszenia 
udało mi się przez dwie 
kadencje być przewodni
czącym, hetmanem brac
twa. Chciałbym podkre
ślić życzliwość różnych 
insytucji, miasta, powia
tu. Spotykamy się z du
żą chęcią współpracy, 
pomocy, zrozumieniem. 
Przekłada sie to na spo
łeczeństwo Raciborza. 
Wewnątrz organizacji 
czujemy, że jesteśmy po- 
trzebni. Rozwijamy się 
i mamy nadzieję kulty
wować tradycje. Dzięku
ję wszystkim tym, którzy 
są zaangażowani w naszą 
działalność, zachęcamy do 
kontaktu oraz uczestnic
twa w naszych poczyna
niach i współpracy - pod
sumowuje Józef Pluta.
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I RAFAKO POŁMARATONRACIBÓRZ

szczegóły: www.raciborz.pl

Nagrody finansowe i rzeczowe!

PARTNERZY:PATRONAT: SPONSOR TYTULARNY:ORGANIZATOR:

radborz.plPATRONAT MEDIALNY:

Urząd Miasta Racibórz 
Ośrodek Sportu i Rekreacji

Urząd Miasta Racibórz
1 Rafako Półmaraton Racibórz

Mirosław Lenk 
Prezydent Miasta Racibórz

nowiny
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Długość trasy 
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30 sierpnia 2015 r,

PAKIET STARTOWY DLA BIEGACZA:
• Profesjonalna koszulka techniczna
• Numer startowy
• Worek na odzież do depozytu wraz z naklejką
• Materiały promocyjne

<V W. K
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http://www.raciborz.pl
radborz.pl


Gazetalnformator. pl » 22 lipca 2015, nr 14 (191) Zdrowie 151*
RACIBÓRZ ZDROWIE

Bezpłatne badania
Badania w całości finansowane są przez Starostwo Powiatowe.
■ PAULINA KRUPIŃSKA

Powiat Raciborski we 
współpracy ze Szpitalem Re
jonowym im. dr Józefa Rost- 
ka w Raciborzu kontynuuje 
realizację bezpłatnych ba
dań dla ciężarnych mieszka
nek powiatu raciborskiego 
na oznaczenie antygenu cy- 
tomegalii i toksoplazmozy 
(TOXO+CMV). Do wykona
nia badania niezbędne jest 
skierowanie od lekarza gine
kologa.

Badania wykonuje Labo
ratorium Analityczne Szpita
la Rejonowego w Raciborzu 
w dniach: poniedziałek, wto-

IAby skorzystać z bezpłatnych badań należy skontaktować 
się z laboratorium w Szpitalu Rejonowym w Raciborzu.

rek, środa, piątek w godzi
nach: 6.00 - 11.00 i 14.00 - 
16.00, czwartek w godzinach: 
14.00 - 18.00. Badania prze

prowadzane będą do 31 grud
nia 2015 r. Więcej informacji 
pod nr teł.: (32) 755 51 70, 
(32) 459 73 48.

REKLAMA

"Tylko człowiek i dobro ludzi 
mogą zmienić świat"

Euro Medica Sklep Medyczny 
Wypożyczalnia sprzętu rehabilitacyjnego

Hop Racibórz obok RCK 
tel. 884'610/^60 lub 608 767 173

W ofercie:
- stabilizatory stawów, poduszki,

pasy ortopedyczne na ból kręgosłupa,
- wózki inwalidzkie, łóżka rehabilitacyjne, koncentratory tlenu,
- materace podleżynowe, ciśnieniomierze, inhalatory,
- kule inwalidzkie, balkoniki, podpórki ułatwiające chodzenie
- krzesła toaletowe, prysznicowe,
- wyroby przeciwżylakowe, obuwie medyczne, wkładki do butów.

ARTIMEX

M E D 1 C
EURODENT

M A G I N G

WIZYTÓWKI, ULOTKI
Dział grafiki i reklamy: reklama@Gazetalnformator.pl

www.160x200.pl

materjkce 
"NA każdy: 
-ROZMIAI s - 
"NA KAŻDY’ 
ZKSZTAŁll

SPECJALISTYCZNA PRAKTYKA LEKARSKA
lek. med. JUSTYNA KROWICKA

Specjalista chorób oczu
Rejestracja telefoniczna

32 419 92 77 
przyjmuję w pon. od 15.00 

sob. od 9.30

47-400 Racibórz 
ul Ocieka 7

Racibórz, ul. Kasprowicza 1
Tel. 32 724 24 20 Kom. 604 347 669
Godz. przyjęć: pn -wt., czw.-pt. od 12.15 do 14.15

REJESTRACJA 
MILE 

WIDZIANA

I ICfZ kompleksowa diagnostyka
Lek. med. Witold Ostrowicz

color Doppler specjalista radiologii i diagnostyki obrazowej

Centrum Medyczno - DiagnostyczneRacibórz, ul. Gen. J. Bema 5
tel.: 32 415 41 13

Ministerstwo Zdrowia
INFORMACJA I REJESTRACJA: (77) 481 05 92

Poniedziałek - Piątek 83O-1830

Przyjdź na bezpłatną

• REUMATOLOGII I LECZENIA OSTEOPOROZY
D: bab. n. med. JOANNA GŁOGOWSKA • SZELĄG specjalista reumatologu, 
medycyny fizykalnej i balneologii, internista. leczenie chorób tarczycy

MAMMOGRAFIĘ
• NEKROLOGII

lek. med DARIUSZ LESIK specjalista chorób wewnętrznych, neltolog.
• CHORÓB NACZYŃ

Dr n. med. KRZYSZTOF PARUZEL specjalista chirurgii ogólnej i naczyniowe).
• CHIRURGII OGÓLNEJ 1 CHORÓB SUTKA

lek. med. WIEŃCZYSŁAW KUKŁEWICZ specjalista chirurgii ogolne).

lek. med. MICHAŁ SEEMANN specjalista ortopedii, traumatolog. 
lek. med. DEJAN SINIC specjalista ortopedii, traumatolog. 
lek. med. ROBER T STROKA specjalista ortopedii, traumatolog.
unui.vuii
dr n.med. ANDRZEJ POTYKA specjalista chirurgu ogolne). molog.

. NEUROLOGII
lek. med. EWA KRÓL specjalista neurologii

ZABIEGI OPERACYJNE W ZAKRESIE:
. ortopedii, chirurgii i urologii

DIAGNOSTYKA MEDYCZNA W ZAKRESIE.

• RADIOLOGII STOMATOLOGICZNEJ
■ RADIOLOGII OGÓLNODIAGNOSTYCZNEJ
• MAMMOGRAFU - DENSYTOMETRU
• DIAGNOSTYKI USG + Doppler

Nowoczesny sprzęt 
Doświadczony personel 

Wysoka jakość usług

Racibórz, ul. Gen. J. Bema 5
tel.: 32 415 41 13

K. Koźle, pl. Gwardii Ludowej 1
tel.: 77 481 05 92

www.artimex.com.pl www. eurodent.pro

Program Zwalczania Chorób Nowotworowych skierowany jest do grupy kobiet 
- w wieku od 50 do 69 lat (należy wziąć pod uwagę rok urodzenia): które przez 
ostatnie dwa lata nie miały wykonywanej mammograf!! w ramach Programu; 
otrzymały w ramach realizacji Programu pisemne wskazanie do wykonania 
ponownego badania mammograficznego po upływie 12 miesięcy.

Rzetelni
w Ochronię Zdrowie

UWAGA- REZONANS MAGNETYCZNY!
RACIBÓRZ, ul. Gen. J. Bema 5

tel. 32 415 41 13. Krótkie terminy, konkurencyjne ceny!

Pnoulacijiił
Prasiam 
Wcmtieae
Wrtnrwama 
Bata Piersi

Badania skierowane są do osób uprawnionych do świadczeń opieki 
zdrowotnej zgodnie z postanowieniami ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. 
o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków 
publicznych (Dz. U. z 2008 r. Nr 164. poz. 1027 z późn. zm.J.

mailto:reklama@Gazetalnformator.pl
http://www.160x200.pl
http://www.artimex.com.pl
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MOTOrady: kolizja za granicą, co robić?
■ KRZYSZTOF KĄSIK

Nieznane miejsce, bariera 
językowa, uszkodzony samo
chód - nawet drobne zdarzenie 
parkingowe potrafi dostarczyć 
dużo stresu. Dobrze przed wy
jazdem za granicę zaopatrzyć 
się we wzór oświadczenia po
wypadkowego, najlepiej wjęzy- 
ku polskim i języku angielskim. 
Jest to jednolity wzór obowiązu
jący na terenie całej Europy. W 
niektórych krajach niezbędna 
będzie nam zielona karta.

Warto poosiadać ubezpie
czenie assistance, które chroni 
nas nie tylko w przypadku awa
rii auta, ale również gdy dojdzie

padku, włączyć światła awaryjne 
i ustawić trójkąt ostrzegawczy, a 
w niektórych krajach - nałożyć 
kamizelkę odblaskową. Jeśli do 
zdarzenia drogowego doszło na 
terenie Unii Europejskiej i nikt 
w nim nie ucierpiał, nie ma po
trzeby wzywania policji. Inaczej 
jest na wschodzie Europy, przy
jazd Policji to podstawa docho
dzenia odszkodowania. Policja 
będzie również konieczna tak
że, gdy sprawca kolizji nie chce 
przyznać się do winy, nie chce 
okazać dokumentów, nie jest 
właścicielem pojazdu, są wąt- 

__________ pliwości co do jego stanu trzeź- 
W pierwszej chwili po kolią i wości lub uszkodzeniu uległ sa-

należy zabezpieczyć miejsce wy- mochód służbowy.

do kolizji lub wypadku. Przed 
wybraniem oferty warto zorien
tować się, jakie usługi wchodzą 
w jej zakres - czy możemy liczyć 
na nocleg, samochód zastępczy, 
pomoc prawną i opiekę medycz
ną oraz czy polisa obowiązuje 
na terenie wszystkich krajów, 
przez które będziemy przejeż
dżać. Dodatkowy komfort to 
nieobowiązkowe ubezpieczenie 
autocasco. Przed wyjazdem na
leży jednak sprawdzić jego za
sięg terytorialny oraz upewnić 
się, czy jego zakres obejmuje 
np. odszkodowanie za kradzież 
pojazdu za granicą.

Gdy decydujemy się nie 
wzywać żadnych służb powin
niśmy spisać „wspólne oświad
czenia o zdarzeniu drogowym” 
w dwóch kopiach, po jednej dla 
każdej ze stron zdarzenia. Na
leży dopilnować, by dokument 
zawierał: dane pojazdów, da
ne kierowców z okazanych do
kumentów, dane polisy ubez
pieczeniowej sprawcy: numer, 
okres ważności i nazwę towa
rzystwa ubezpieczeniowego, 
czas i miejsce zdarzenia, opis 
uszkodzeń.

Pod żadnym pozorem nie 
wolna podpisywać dokumen
tów, których nie rozumiemy 
lub'oddawać oryginalnego do-

kumentu ubezpieczenia OC. 
Gdy uszkodzenia samocho
du nie pozwalają na konty
nuowanie podróży, z pomocą 
powinno przyjść towarzystwo 
ubezpieczeniowe sprawcy - za
pewnić holowanie, auto zastęp
cze oraz naprawę. W przeciw
nym razie należy skorzystać z 
własnego assistance. Jeśli to 
my spowodowaliśmy kolizję za 
granicą, szkoda będzie likwido
wana z naszej polisy OC w pań
stwie właściwym dla poszkodo-

wanego. A co z uszkodzonym 
autem? O ile wykupiliśmy 
przed wyjazdem dodatkowe 
ubezpieczenie, możemy sko
rzystać z pomocy assistance lub 
autocasco. W przypadku gdy 
posiadamy jedynie polisę OC, 
za ewentualne holowanie i na
prawę auta musimy zapłacić z 
własnej kieszeni. Bez względu 
na zakres ubezpieczenia warto 
poinformować naszego ubez
pieczyciela, że doszło do stłucz-

Auto Centrum
Cykl MOTOrady przygotowywany we współpracy 

z Auto Centrum Opolony w Raciborzu
NAPRAWY POWYPADKOWE • MECHANIKA POJAZDOWA • KLIMATYZACJA • GEOMETRIA KÓŁ

47-400 RACIBÓRZ UL. RYBNICKA 129A, TEL. 32 415 31 43 WWW.OPOLONY.PL

REKLAMA

POMOC 
DROGOWA

Holowanie samochodów 
w kraju i z zagranicy 

oraz przewóz 
wózków widłowych 
i maszyn rolniczych 

Krystian Karcz, 
47-400 Racibórz, 

ul. Kozielska 9 
tel. kom. 0601516 085 
tel/fax 032 415 32 23 

www.karcz.ppsi.pl

ALTOGARAŻ
MERCEDES-AUDI 

BMW-VOLVO

amortyzatory, łożyska 
układy: hamulcowe, 

kierownicze, napędowe 
RACIBÓRZ, ul. Klasztorna 9 

Tel. 32 419 06 027

PREMIUMUA

*3k.

EK6
wypożyczalnia samochodów

tel. 600 940 381
47-341 BrożK (k. Krapkowic) yL Kwiatowa 14 

www.beno.opole.pl

- MONTAŻ 
INSTALACJI GAZO

- MECHANIKA 
POJAZDOWA

- SERWIS OPON
- KOMPUTEROWA 

DIAGNOSTYKA
- KLIMATYZACJE

Pogrzebień, ul. Brzeska 51

502 552 887
gazownikk@op.pl

Lakiernictwo Pojazdowe K. Kotas

Chałupki, ul. Raciborska 66

profesjonalne 
usługi lakiernicze 

przystępnej CB"!Sś

premiumgaz.pl kom. 693113 843, tel. 32 419 6815

AUTO SALON
www.ASADICAR.OTOMOTO.pl

47-400 Racibórz
ul. Rybnicka 47
Tel. 601 47 11 55

504 03 14 15
324190281

SPRZEDAŻ - SERWIS
MOTOCYKLE - SKUTERY - (WADY

"Ł.

Czynne: pn.-pt. 9-18 | sob. 10-14 
niedz. po wcześniejszym 
umówieniu telefonicznym

NI A D A E5
OKRĘGOWA STACJA KONTROLI POJAZDÓW

SERWIS OPON HAMULCE^

ivi a o a

%

SKUP ■ SPRZEDAŻ

ZAMIANA ■ RATY

ITIM Moto Autoryzowany serwis motocykli i skuterów

47400 RACIBÓRZ ul. KOLEJOWA 10A (RAMPA KOLEJOWA)

Stacja kontroli pojazdów Serwis ogumienia email: biuro@madag.pl
Ul. Opawska 155 Rybnicka 61 madag.pl
tel.: 032 414 95 21 tel.: 032 415 25 98

premio
Opony-Serwis

ij"* W

U

u
•I!
u

MYJNIA STACJA
SAMOCHODOWA DIAGNOSTYCZNA

MECHANIKA
POJAZDOWA

SERWIS
OGUMIENIA

i

i
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WODZISŁAW ŚLĄSKI KULTURA

Muzeum na kółkach
Historia i kultura Żydów w telegraficznym skrócie.

■ DOMINIKA SZCZYRBA

Przez kilka dni na wodzi
sławskim rynku stacjono
wało mobilne „Muzeum na 
kółkach”. Inicjatywa ma na 
celu przybliżenie wiedzy o 

niemal 1000-letnim współ
istnieniu kultur polskiej i 
żydowskiej. Ciekawa oraz 
nowoczesna ekspozycja po
łączona z bogatym progra
mem edukacyjnym spodoba
ła się mieszkańcom chętnie 

odwiedzającym wystawę. 
Inicjatywa przygotowana zo
stała z myślą o odbiorcach w 
różnym wieku. W programie 
znalazły się liczne warszta
ty, wykłady i spotkania ze 
świadkami historii. Dzieci 

miały m.in. możliwość wła
snoręcznego wykonania ma
sek purimowych i wzięcia 
udziału w grze miejskiej pod 
hasłem „Czy wiesz po czyich 
śladach chodzisz?”. Dorośli 
wysłuchać mogli prelekcji na 

temat historii Żydów i zgłę
bić wiedzę na tematycznym 
wieczorze filmowym. Były 
również warsztaty kuchni 
żydowskiej połączone z de
gustacją, gdzie chętni naj
pierw uczyli się przygotowy

wać żydowskie przysmaki, a 
następnie je smakowali. W 
sumie wystawę zobaczy 47"* 
miast w Polsce. Kolejnym 
przystanekiem Muzeum na 
kółkach po Wodzisławiu Ślą
skim był Cieszyn.

GODÓW - ROZRYWKA

Mroczny Zlot Motocyklowy
11 lipca przy Urzędzie Gminy Godów 
zgromadzili się wielbiciele jednośladów.

REKLAMA

Do Godowa zjechali mo
tocykliści nie tylko z regionu, 
ale również z takich miast jak 
Katowice, Kłobuck, a nawet 
Inowrocław. Na miejscu po
jawiło się mnóstwo pięknych 
i potężnych maszyn, Para
da jednośladów przejecha
ła przez Łaziska, Podbucze i 
Skrzyszów. Przejazd kończył 
sięw Godowie. Następnie, 
na terenie Sportowo - rekre
acyjnym przy Urzędzie Gmi
ny odbyły się konkursy i za
bawy, m.in. jazda na nartach 
po trawie. Impreza zakończy
ła się z przytupem. Wieczo
rem na muzycznej scenie wy
stąpiły kapele: Blend, Roog 
oraz Marcin Gołka z zespo
łem. Zarówno frekwencja jak 
i pogoda dopisały. Nad bez
pieczeństwem uczestników 
zlotu przez cały czas trwania 
imprezy czuwały patrole Poli
cji, Straży Pożarnej oraz Stra
ży Miejskiej. Organizatorami 
imprezy były Mroczne Duchy, 
gołkowicka Grupa Motocyklo
wa działająca od 2013 roku.

■ D

WODZISŁAW ŚLĄSKI - ROZRYWKA

VLADISLAVIA NA BAŁKAN
FOLK FESTIYAL
Wodzisławski Zespół Pie
śni i Tańca Vladislavia re
prezentował miasto w Var- 
nie podczas Bałkan Folk 
Festival.

Tancerze reprezentowali w 
Bułgarii nie tylko Wodzisław 
Śląski, ale także kraj. Na festi
walu, oprócz zespołów z Polski 
pojawiły się również formacje 
z Serbii, Gruzji, Bośni i Her
cegowiny. Tancerze Vladisla- 
vii wrócili z bagażem niezapo
mnianych wspomnień, bogatsi 

o nowe doświadczenia i pełni 
twórczych inspiracji. Podczas 
ponad tygodniowego pobytu w 
Vamie, każdą wolną chwilę wy
pełniały zajęcia. Czas upływał 
nie tylko na próbach. Znalazła 
się chwila na kąpiele w morzu, 
zabawy i różnorodne konku
rencje. Nasi tancerze mieli też 
okazję nauczyć się kroków do,^ 
tańców serbskich. Wieczory zaś 
miały charakter integracyjny.

■ D
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FINANSE
Pożyczki gotówkowe na dowolny 
cel już od kwoty 8oo zł. Wysoka 
przyznawalność, szybka decyzja, 
bez zbędnych formalności. Za
praszam do kontaktu: Kędzie
rzyn-Koźle tel. 609 403 344

Lombard w K-Koźlu na ulicy Gło
wackiego 16, natychmiastowe po
życzki pod zastaw. Najniższe od
setki w mieście i rabaty dla stałych 
klientów!!! Tel. 504-085-143

ł
«■_. Kędzierzyn-Koźle: Pożyczka go

tówkowa na dowolny cel w kwocie 
od 300 zł do 2.000 zł z wygodną 
obsługą klienta w domu. Szybko 
i bezpiecznie! Minimum formal
ności! Bez sprawdzania baz BIK 
- również dla osób z komorni
kiem. Wnioski na tel. w godz. 9-17 
od poniedziałku do piątku 77 887 
2368

Pożyczka gotówkowa od ręki. Pie
niądze w 10 min. Żadnych ukry
tych kosztów - wszystko czarno na 
białym! Zadzwoń 77 445 8131. Za
praszamy do oddziałów: Kędzie
rzyn, al. Jana Pawła II4 pok.100; 

w? .Nysa, ul. Wyzwolenia 1; Opole, ul.
Kołłątaja 4,1 piętro

POŻYCZKI DLA KAŻDEGO POD 

ZASTAW !!! Wystarczy Dowód 
Osobisty!!! Pieniądze od ręki!!! 
Kędzierzyn Koźle naprzeciwko 
Kościoła przy rynku, w okolicy 
dworca PKS. Tel.77 472 30 46

Kredyty, pożyczki bez BIK, 40 
instytucji w jednym miejscu - 
Krapkowice. Deutsche Bank, 
Alior, Meritum, Pocztowy i wiele 
innych. Zapraszam do kontaktu 
797 618 826

PRACA
ATERIMA MED Opiekunki 

osób starszych w Niemczech 
tel. 32 506 55 87

Poszukuje osób do współpracy 
na stanowisko listonosz - dorę
czyciel do obsługi terenu Zdzie
szowice. Mile widziany własny 
samochód. Motywujący system 
wynagrodzeń, tel. 600-990-532

Zatrudnię kierowcę kat C. Jazda 
wywrotką czteroosiową. Kontakt 
533 013 663

Poszukuję kobiety w wieku do 40 
lat do sprzątania w sklepie me- 

--fc blowym W Urbanowicach. Go
dziny pracy do uzgodnienia. 53- 
70019-68

Potrzebujemy osób do roznosze
nia gazet na terenie Kędzierzy- 
na-Koźla w środy (pracy na 3-6 
godzin raz w tygodniu). Średnia 
płaca w skali miesiąca to 250- 
300 zł na rękę. Potrzebuję osób 
z Oś. Piasty 1 Pogorzelec 795 202 
909

UWAGA! Przyjmę uczennicę na 
praktykę w zawodzie sprzedawca. 
Adres: ul. Harcerska 32, K-Koźle, 
tel. 607 695 592

Zakłady Mięsne Niebieszczańscy 
zatrudnią osobę na stanowisko 
sprzedawcy w sklepie firmowym 
w Kędzierzynie Koźlu ul. Koziel
ska. Tel. 661750 009

KONTROLER BILETÓW - praca 
stała lub dodatkowa. Po więcej 
informacji oraz w celu złożenia 
CV ze zdjęciem zapraszamy do 
naszego biura w Kędzierzynie- 
-Koźlu, ul. Kozielska 2 (zajezdnia 
MZK) czynnego w każdą środę od 
13:00 do 16:00. Tel. 511329 329 

Zatrudnię młodą dziewczynę do 
30 lat chętną do pracy na stano
wisku barmanka w Pubie na Po
gorzelcu. Tel. 784 783 284.

Studio Urody Beauty Time po
szukuje stylistki paznokci. Od 
kandydatki oczekujemy pasji, 
chęci stałego rozwoju, umiejęt
ności pracy w zespole, kreatyw
ności. Tel. 695131552.

Zatrudnię piekarza/cukiemika z 
doświadczeniem w miejscowo
ści Polska Cerekiew, możliwość 
wynajmu mieszkania. Tel. 602 
708 220

Prywatna firma poszukuje pra
cownika na stanowisko monter 
instalator sanitarny, wymagana 
umiejętność spawania (gazowe). 
Osoby zainteresowane proszę o 
nadesłanie CV. Kontakt 604 419 
069

Zatrudnię pracowników budow
lanych, sumiennych i bez nało
gów. Praca od zaraz na terenie 
miasta Kędzierzyn-Koźle, kon
takt 886 283 352

NIERUCHOMOŚCI

Sprzedam ładny dom w 
Gościęcinie, 15 km od Koź
la. Działka i6a. Dom do za
mieszkania, stan dobry, 
posesja ogrodzona. Cena 
do negocjacji. Tel.kontak- 
towy 605 742 269

Wynajmę w pełni wyposażone i 
umeblowane mieszkanie. Cen
trum miasta, super lokalizacja. 
Mieszkanie składa się z trzech 
pokoi, łazienki, ubikacji, kuchni. 
Opłaty miesięczne średnio 950zł 
za rachunki + 9oozł odstępnego. 
Możliwość wynajmu od isierpnia 
2015. Tel. 665 270 383.

Sprzedam lokal mieszkalny, po
łożony na 4 piętrze o powierzchni 
38m2. Mieszkanie składa się z po
koju, kuchni, łazienki i przynależ
nej piwnicy. Ogrzewanie miejskie. 
Cena 105000 zł. Więcej informacji 
pod nr 885 808111

Wynajmę w pełni umeblowaną ka
walerkę typu studio. Po gruntow
nym remoncie. Zlokalizowaną w 
centrum Koźla. Mieszkanie składa 
się z pokoju z aneksem kuchen
nym oraz łazienki. Opłaty: czynsz 
najmu (6202I) + liczniki (woda i 
energia). Tel. 602 689 372

Do wynajęcia hala z zapleczem, 
kanałem oraz parkingiem. Kę
dzierzyn-Koźle, cena loood 
plus opłaty. Kontakt 512 365 165

Kruszywo w dwóch frakcjach (0-32mm i 0-63mm) 
Możliwy transport do klienta po uzgodnieniu (1-25 ton)

Od 20 zł za tonę! tel. 509 289 833

ZŁOMOWANIE 
WSZELKICH POJAZDÓW

Holowanie gratis
ul. Rudzka 66

47-400 Racibórz 
www.hamaro.pl 
hamaro@onet.pl 

324151991,691 960146

Sprzedam 9 ha lasu (jedna du
ża działka) w Kędzierzynie-Koźlu 
-Cisowa. Las mieszany, przewaga 
sosny, dojazd bardzo dobry, wiek 
lasu 60-80 lat. Cena 3óoooozł, 
tel. 514 285 522.

Sprzedam dwie działki o iden
tycznych wymiarach 764 m2 z 
przeznaczeniem pod budowę w 
bardzo atrakcyjnym miejscu pod 
lasem w Cisowej na nowym osie
dlu. Cena 42ooozł. Tel. 514 285 
522.

Mieszkanie do wynajęcia od za
raz, po remoncie. Znajduje się w 
centrum dzielnicy NDM na uli
cy Gagarina. Mieszkanie widne 
słoneczne i ciepłe, jest częściowo 
umeblowane, bez sprzętu AGD. 
Tel. 510 668 265

Do wynajęcia nowy kiosk położo
ny w Kędzierzynie-Koźlu na osie
dlu Azoty w pobliżu przystanku 
MZK. Powierzchnia użytkowa 
2om2, wyposażenie media, wo
da, energia elektryczna posiada 
ogrzewanie i klimatyzację. Moż
liwa sprzedaż. Tel. 602-318-062

Lokal przy rynku w Koźlu ulica 
Złotnicza. Lokal po remoncie skła
da się z dwóch lokali, które od
dzielone są lekką ścianką z regip- 
sów (można łatwo zdemontować). 
Znakomita lokalizacja! Lokal od 
kilku lat ma stałego najemcę, ce
na I55ooozł, tel. 504-085-143

Wynajmę przestronne, słoneczne 
mieszkanie 2 pokojowe z balko
nem na II piętrze w Kędzierzynie- 
-Koźlu na osiedlu Leśna. Odstęp
ne 700 zł + czynsz i media według 
zużycia. Kontakt 796 970 Ó95

Mieszkanie z balkonem, położone 
jest ok 500 m od dworca kolejo
wego. Blisko centrum handlowe. 
Cena soozł. Tel. 508 574 060

Do wynajęcia nowy lokal na par
terze o pow. 48m2 w kamienicy 
przy rynku w Kędzierzynie Koźlu. 
Wysoki standard wykończenia, 
klimatyzacja sufitowa z wentyla
cją. Cena 2ooozł, tel. 605 200 705

ZDROWIE

Operacja zaćmy 
w klinice okulistycznej 

Gemini w Ostrawie 
Organizacja transportu 

do kliniki 
i rozliczenia z NFZ 

Tel. 602 150 886

USŁUGI

TAXI na lotniska i w każ
de inne miejsce. Tanio, bez
piecznie, dyskretnie. Kę
dzierzyn Koźle i okolice 
tel. 511929121

Oferuje przewóz osob i przesyłek 
w kraju i za granice samochodem 
VW PASSAT KOMBI. Kierowca 
zawodowy,..wszystkie kategorie, 
certyfikat i licencja na przewóz 
osob. Dyskoteki, wyjazdy dys- 
kretne-spotkania, szpitale, dwor
ce, hotele, lotniska. Kontakt 24h / 
7 dni w tygodniu 505 275 275

Polecam. Tanio wykonam wszel
kie remonty budowlane. Cena 
przystępna. Wycena i kosztorys. 
Gratis, Kędzierzyn-Koźle tel 724 
731470

Usługi BHP, szkolenia, instrukcje, 
ocena ryzyka zawodowego, udział 
w kontroli. Kędzierzyn-Koźle, tel. 
695704105.

Pielęgnacja ogrodów, terenów zie
leni, koszenie trawników. Kędzie
rzyn-Koźle. Kontakt: 512 570' 512

Remonty mieszkań, domów, du
że i małe. Kędzierzyn, Gliwice i 
okolice. Malowanie kafelkowa- 
nie, tapetowanie, gładzie, tynki 
ozdobne, kompleksowo łazienki, 
podłogi, wylewki, zabudowy kar
ton gips itd. 517639725

Oferuję profesjonalne usługi 
ogrodnicze i drobne prace murar
skie oraz stolarskie. Szybko, tanio 
i wygodnie. Satysfakcja gwaran
towana. Przyjmuję również-za
mówienia na tworzenie ogrodów 
za granicą. Kędzierzyn-Koźle, tel. 
536 813 792

Usługi remontowe w pełnym za
kresie prac budowlanych oraz wy
kończeniowych, woda, CO, kana
lizacje. Wyceny oraz opinie przed 
zakupem lokalu, domu, mieszka
nia. Kędzierzyn-Koźle. Info pod 
tel. 516 301940

POŻYCZKI 
CHWILÓWKI 

PRYWATNE
BEZ SPRAWDZANIA BAZ 

RÓWNIEŻ Z KOMORNIKIEM

Racibórz - Wodzisław $1. - Rybnik

tel. 508272057

© EURO LABORA

PRACA AUSTRIA, NIEMCY i 
dla:

• elektryków • dekarzy •
• cieśli szalunkowych • ślusarzy-spawaczy • 

• hydraulików • operatorów CNC ■
I • kucharzy/-ek • kelnerówAek • i innych • (

; KOMUNIKATYWNY JĘZYK NIEMIECKI !
Euro Labora - Racibórz, Plac Wolności 1 

tel. 32 701 02 33. kom. 669 52 82 81

Oferuję serwis traktorów, ciągni
ków rolniczych, posiadam długo
letnie doświadczenie w naprawie 
ciągników produkcji Polskiej oraz 
marki zagraniczne. Konkurencyj
ne ceny, zapraszam. Reńska Wieś 
tel. 519730020

STÓŁ DO PING-PONGA
STAN BARDZO DOBRY .

CENA 300 zł
tel. 602 1 50 886 .

MOTORYZACJA

Sprzedam peugeot 407 SW bezwy
padkowy, czysty, zadbany, bez rys i 
zadrapań. Pali 551/iOOkm. Pierwszy 
właściciel w kraju. Samochód w bar
dzo dobrym stanie, z małym przebie
giem. Cena 18500ZL TeL 510-810-914

towa rzystwo kredytowe

KREDYT |
NA OŚWIADCZENIE ■
SnbMKBEOYTlAOHYCH formalności

bez dodatkowych opłat

... ale NIE maw

ZADZWOŃ! ko»:53^
SPEŁNIMY TWOIE MARZENIA DZIŚ! kom: 792 003 993

A
Polska Grupa Kredytowa

— HNANCE GROUP —

Polska Grupa Kredytowa
uL Potna 20 

47-400 Racibórz 
tel. +48 32 700 78 98 
infolinia: 818 228 000

■ KREDYTY GOTÓWKOWE
• POŻYCZKI HIPOTECZNE
■ KREDYTY KONSOLIDACYJNE

■ BIZNES POŻYCZKI
■ POŻYCZKI POŻABANKOWE
■ LEASINGI

NAJNIŻSZE OPROCENTOWANIE, MINIMUM FORMALNOŚCI '
MOŻLIWY DOJAZD DO KLIENTA -

PIENTKA

♦

♦

Rok założenia 1927

PRODUCENT:
Nagrobków 
Schodów 
granitowych 
Parapetów♦

47-480 Żerdziny, ul. Powstańców Śl. 75
47-400 Racibórz, ul. Głubczycka (naprzeciw cmentarza) 
tel. 32 419 83 50. 602 701 270

www.kamieniarstwo-pientka.pl

Renault ClioD z I994roku, 
2 tys km po wymianie oleju. 
Dodatkowo dorzucam 4 koła 
z oponami zimowymi. Elek
trycznie otwierane szyby, 
wspomaganie kierownicy. Sa
mochód bardzo oszczędny pali 
ok. 61 na lookm. Cena 1300ZŁ 
W razie jakichkolwiek pytań 
tel. 791 569 652

Nawigacja samochodowa Vor- 
don 7". Nawigacja z 42 mapa
mi Europy. Nowa na gwaran
cji. W skład zestawu wchodzi: 
nawigacja, zasilacz samocho
dowy, uchwyt do zamocowa
nia -na szybie, przewód USB, 
pokrowiec, dowód zakupu. 
Cena 2oozł, tel. 693 059 018

Gazetalnformator.pl
mailto:biuro@raciborskiemedia.pl
http://www.hamaro.pl
mailto:hamaro@onet.pl
http://www.kamieniarstwo-pientka.pl
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ŚLĄSCY TEKSAŃCZYCY
Wystawa "Śląscy Teksań- 

czycy Wczoraj i Dziś" dotyczy 
bardzo ciekawej i ważnej dla 
historii Śląska i Polski tematy
ki emigracji ludności śląskiej 
do Ameryki w połowie XIX 
wieku. Na zaproszenie Ojca 
Leopolda Moczygemby pierw
sza grupa rodzin wyjechała je- 
sienią 1854 roku. Grupa ta za
łożyła w grudniu tego samego 
roku parafię o nazwie Panna 
Maria, która jest najstarszą 
polską miejscowością w Ame
ryce. Dzisiaj około 200 tysię
cy obywateli Stanów Zjedno
czonych ma śląskie korzenie. 
Fenomenem jest, że wielu z

nich posługuje się gwarą ślą
ską. Wystawa, którą od 6 lip
ca można oglądać w MBP na 
kędzierzyńskim rynku, zosta
ła przygotowana przez Towa
rzystwo Przyjaciół Sławięcic z 
Kędzierzyna-Koźla wraz z Mu
zeum Diecezjalnym w Opolu 
we współpracy z Fundacją im. 
Ojca Leopolda Moczygemby z 
Panny Marii, USA. Pierwszy 
raz Wystawę zaprezentowa
no 16 marca 2014 roku w Mu
zeum Diecezjalnym w Opolu. 
27 lipca o godz. 9.00 w MBP 
przy ul. Rynek 3 odbędzie się 
oficjalne spotkanie z delegacją 
śląskich Teksańczyków.

ŚLĄSCY
TEKSAŃCZYCY

WCZORĄJ I DZIŚ

Organizatorzy:

Towarzy»two
_ Jp _ Przyjaciół Sławlecic

Miejska Biblioteka Publiczna 
w Kędzierzynie-Koźlu
Kędzierzyn-Koźle. Rynek 3

Fother Leopold 
Moczygemba Foundation 
z Teksów. USA

IY1RD Miejłka Biblioteka Publiczna 
w Kędzierzynie ■ Koźlu

Wystawa czynna w dniach

od 06.07.2015
do 24.08.2015

REKLAMA

WODZISŁAW - PARK MIEJSKI - 24-25 LIPCA

NAJCIEPLEJSZE MIEJSCE
NA ZIEMI

Jeden z największych w 
Polsce festiwali muzyki reggae 
zbliża się wielkimi krokami. 24- 
25 lipca w Parku Miejskim w 
Wodzisławiu Śląskim odbędzie 
się festiwal Najcieplejsze Miej
sce Na Ziemi. Festiwal każde
go roku odwiedza kilka tysięcy 
osób. Do dyspozycji uczestni
ków jest strzeżone pole namio
towe. - Amfiteatr w centrum 
miejskiego parku tworzy niesa
mowity klimat, a darmowa for
mula festiwalu ściąga do miasta 
całe rodziny i tworzy atmosfe
rę jamajskiego festynu! Tu na 
prawdę da się poczuć miłość 
jaką niesie ze sobą muzyka reg
gae! - zapraszają do udziału or
ganizatorzy. Pierwszego dnia, 
tak jak w latach poprzednich, 
zabrzmią dźwięki soundsyste- 
mów. W piątek dla publiczno
ści wystąpią Dr Love, Slaveah, 
Grizzlee, Kacezet, Splendid So- 
und, Blackaut Ja, Dreadsąuad,

Pozyton Sound, Yardee Crew, 
Foliba & Ablaye Badji. Odbędą 
się także warsztaty na bębnach 
afrykańskich. W sobotę wystą
pią zespoły "na żywo". Na sce
nie zobaczymy grupy Krzywa 
Alternatywa, Sielska, Root- 
zmans, Tabu, United Flavour, 
Damian SyjonFam.

KOŹLE - PARK POJEDNANIA - 4-5 WRZEŚNIA

IV EDYCJA GITARIADY

Wielkimi krokami zbliża 
się kolejna, czwarta już edycja 
"Gitariady 40", muzycznego 
spotkania wszystkich gigan
tów sceny muzycznej, którzy 
wywodzą się z naszego miasta 
i naszego regionu. Impreza od
będzie się 4-5 września w Par
ku Pojednania w Kędzierzy- 
nie-Koźlu. Pierwszego dnia na 
scenie od godziny 16.00 zapre
zentują się zespoły Morawiec, 
Nowak, Dr ILL Stone, Han- 
ker, Streem, Znikający Punkt, 
Czerwone i Czarne, Agnieszka

Więckiewicz, Waldemar Ziem- 
kowski, Old Kaskada, Stradi- 
varius, Wojciech Korda, 3F' 12, 
Wojciech Korda, Marek Ra- 
dula, Wojtek Wójcicki, Quin- 
nes, Dj Ernest. W drugim dniu 
koncertu wystąpią zespól Inni, 
Tomek Tarczyński Band, Ar- 
chivum, Violetta Barzyk z ze
społem. Dodatkowymi atrak
cjami Gitariady będzie giełda 
płyt winylowych oraz wystawa 
pamiątek Karin Stanek, bigbi- 
towej wokalistki zespołu Czar- 
no-Czami.

Repertuar imprez
KULTURA ROZRYWKA

27 LIPCA - BIBLIOTEKA - KĘDZIERZYN-KOŹLE
27 lipca o godz. 9.00 w bibliotece przy ul. Rynek 3 w Kędzierzy
nie-Koźlu odbędzie się spotkanie z delegacją śląskich Tek
sańczyków. Spotkanie będzie miało związek z wystawą „Śląscy 
Teksańczycy Wczoraj i Dziś” którą od 6 lipca można oglądać w 
biblitotece.

1 SIERPNIA - PARK POJEDNANIA - KOŹLE
W sobotę, 1 sierpnia o godz. 18.00 w Parku Pojednania w Kę- 
dzierzynie-Koźlu odbędzie się potańcówka. Poprowadzi ją Dj 
Michał. Impreza potrwa do godz. 22.00.

3 SIERPNIA - BIBLIOTEKA - KĘDZIERZYN-KOŹLE
3 sierpnia w godzinach od 11.00 do 13.00 w Miejskiej Bibliotece 
Publicznej przy ulicy Rynek 3 w Kędzierzynie-Koźlu odbędą się 
zajęcia dla dzieci pt. „Bezpieczne wakacje”. Zajęcia popro
wadzą funkcjonariusze Straży Miejskiej.

6 SIERPNIA - BIBLIOTEKA - KĘDZIERZYN-KOŹLE
6 sierpnia w godzinach od 11.00 do 13.00 w Miejskiej Bibliotece 
Publicznej przy ulicy Rynek 3 w Kędzierzynie-Koźlu odbędą się 
zajęcia plastyczne dla dzieci. Dzieci za pomocą farb będą 
malowały letnie pejzaże.

7 SIERPNIA - PARK POJEDNANIA - KOŹLE
W sobotę, 7 sierpnia o godz. 18.00 w Parku Pojednania w Kę
dzierzynie-Koźlu odbędzie się potańcówka. Poprowadzi ją Dj 
Michał. Impreza potrwa do godz. 22.00.

10 SIERPNIA - BIBLIOTEKA - KĘDZIERZYN-KOŹLE
10 sierpnia w godzinach od 11.00 do 13.00 w Miejskiej Bibliotece 
Publicznej przy ulicy Rynek 3 w Kędzierzynie-Koźlu odbędą się 
zajęcia plastyczne dla dzieci. Dzieci dowiedzą się czym jest 
origami.

14 SIERPNIA - RYNEK - KOŹLE
14 sierpnia na rynku w Koźlu odbędzie się seans w ramach 
kina plenerowego. Początek o godz. 21.00.

14 SIERPNIA - BIBLIOTEKA - KĘDZIERZYN-KOŹLE
14 sierpnia w godzinach od 11.00 do 13.00 w Miejskiej Bi
bliotece Publicznej przy ulicy Rynek 3 w Kędzierzynie-Koźlu 
odbędą się zajęcia plastyczne dla dzieci. Dzieci tym razem 
będą wykonywały ozdoby z masy papierowej i solnej.

15 SIERPNIA - RYNEK - KOŹLE
15 sierpnia na rynku w Koźlu odbędzie się seans w ramach 
kina plenerowego. Początek o godz. 21.00.

20 SIERPNIA - BIBLIOTEKA - KĘDZIERZYN-KOŹLE 
20 sierpnia w godzinach od 11.00 do 13.00 w Miejskiej Bi
bliotece Publicznej przy ulicy Rynek 3 w Kędzierzynie-Koźlu 
odbędą się zajęcia’dla dzieti. Tego dnia dzieci będą mogły 
zagrać w gry planszowe.

23 SIERPNIA - ZAMEK - RACIBÓRZ
23 sierpnia o godz. 8.30 z dziedzińca Zamku Piastowskiego w 
Raciborzu wyruszy przejazd z okazji 332. rocznicy odsie
czy wiedeńskiej. Uczestnicy przemaszerują do Rud. Trasa 
została wytyczona dawnym szlakiem, którym podążali kupcy.

28 SIERPNIA - ZAMEK - RACIBÓRZ
28 sierpnia o godz. 17.00 na dziedzińcu Zamku Piastowskie
go w Raciborzu odbędzie się koncert tenorów związanych z 
Teatrem Muzycznym w Poznaniu.

30 SIERPNIA - RYNEK - KOŹLE
W niedzielę, 30 sierpnia na rynku w Koźlu odbędzie się pro
jekcja filmowa w ramach Objazdowego Kina Allegro.
Początek eventu o godz. 20.30. Emisja filmu rozpocznie się o 
godz. 21.30.

31 SIERPNIA - BIBLIOTEKA - KĘDZIERZYN-KOŹLE
31 sierpnia w godzinach od 11.00 do 13.00 w Miejskiej Bi
bliotece Publicznej przy ulicy Rynek 3 w Kędzierzynie-Koźlu 
odbędzie się podsumowanie wakacji. Będzie losowanie 
upominków dla uczestników wakacyjnych zajęć.

- Wizytówki
- Ulotki
- Plakaty
- Pieczątki
- Katalogi
-Banery 
reklamowe

W.

Promocja! 
Do końca sierpnia 

do teczek firmowych 
250 wizytówek 

GRATIS!

Dział grafiki i reklamy: 
reklama@Gazetalnformator.pl

-------- -- -------- f-
LOKAL 

do wynajęcia!
w Raciborzu.
Różne opcje: 

samodzielne biuro, 
sala szkoleniowa, 
stoisko sprzedaży, 

e- mail: biuro@softib.pl 
tel. 502 21 31 22

Gazetalnformator.pl
mailto:reklama@Gazetalnformator.pl
mailto:biuro@softib.pl
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INWESTYCJE

Dodatkowe przejście pod wiaduktem
Władze miasta biorą pod uwagę możliwość modernizacji tego odcinka.

■ KATARZYNA SOLARZ

Dobra wiadomość dla 
pieszych, którzy często po
konują odcinek drogi między 
Śródmieściem, a Pogorzel
cem, która jest oddzielona li
nią kolejową. Żeby przedostać 
się na drugą stronę muszą 
pokonać przejście pod wia
duktem. To wąziutka ścież
ka na której trudno minąć się 
dwóm osobom, a o tym, że
by przejechały tamtędy dwa 
wózki dziecięce lub wózek in
walidzki, w ogóle nie ma mo
wy. Dodatkowo, przechod
niów od jezdni dzieli jedynie 
obskurna, metalowa barierka, 
cq jest marnym zabezpiecze
niem i nie chroni też pieszych 
od hałasu przejeżdżających 
aut i uciążliwego smrodu 
spalin. - Kolej dość ładnie 
wyremontowała sam wiadukt 
ale co z tego, jeśli przestrzeń 

pomiędzy chodnikiem a jezd
nią dalej dzielą ostre, zardze
wiałe blachy - zauważa radny 
Grzegorz Peczkis i proponuje, 
by wykonać chociaż prowizo
ryczne ekrany z poliwęgla
nów. - Ktoś kto nie ma dzieci 
lub nie porusza się na wózku 
inwalidzkim, nie zdaje sobie 
sprawy, że pokonanie tych 
kilkudziesięciu metrów, to 
rzeczywisty problem - uważa 
Peczkis. Szpetne przejście to 
jedna z bolączek inwestycyj
nych miasta. Projekt moder
nizacji tego odcinka pojawił 
się już w poprzedniej kadencji 
samorządu. Zakładał możli
wość zrobienia dodatkowego 
przejścia, szerszego i bardziej 
estetycznego niż obecne. Jed
nak dopiero obecne władze 
miasta podejmą konkretne 
kroki. - Nie bagatelizujemy 
tego problemu ale działania 
podej mierny dopiero wtedy,

gdy poznamy koszty wykona
nia projektu i będzie gotowa 
dokumentacja z tym związana 
- zapewnia Artur Maruszczak, 
zastępca prezydent do spraw 
gospodarki przestrzennej i 
inwestycyjno - remontowej. 
Na razie został zlecony pro
jekt techniczny wykonania 
tego odcinka. - Inwestycja 
domknęłaby cała moderniza
cję przestrzeni wokół dworca 
kolejowego, dlatego poważ
nie rozważamy to przedsię
wzięcie - uważa Maruszczak. 
Obecnie przed wiaduktem 
budowlańcy zaczynają budo
wę ronda, to ostatni etap ro
bót na ulicy Kozielskiej. Prace 
które potrwają przez co naj
mniej dwa miesiące spowo
dują utrudnienia w ruchu za
równo zmotoryzowanych, co 
pieszych mieszkańców poru
szających się przejściem pod 
linią kolejową.

I Mieszkańcy od lat domagali się remontu wiaduktu.
I Kilka lat temu przygotowali nawet swój własny projekt przebudowy.

KĘDZIERZYN-KOŹLE - EDUKACJA

"PRAKTYKOWALI POD
OKTEM TECHNOLOGÓW

Uroczystą akademią w 
siedzibie grupy Azoty ZAK 
S.A., zakończył się niedaw
no całoroczny cykl praktyk 
zawodowych dla uczniów 
klas chemicznych.

Uroczystością podsumowa
no całoroczną pracę i naukę za-

wodu młodych chemików. Wy
różnieni zostali ci uczniowie, 
których doceniono za szczegól
nie zaangażowanie w realizację 
zajęć praktycznych. Wyróżnie
nia otrzymali: Barbara Łem- 
picka, Anna Bury i Boiys Sem
czuk. Spółka Azoty od września

2014 - go gościła uczniów klas 
chemicznych z Zespołu Szkól 
nr 3 w Sławięcicach. Ucznio
wie realizowali program pod 
nazwą: Pracownia Technolo
giczna, który odbywał się w 
ramach praktycznej nauki za
wodu. Zajęcia odbywały się w

REKLAMA

SQUASH
WSPINACZKA

trybie całodziennym, raz w ty
godniu, w wyznaczonych miej
scach na terenie spółki. Prakty
kanci realizowali program np. 
w zakresie laboratorium na
wozów saletrzanych, analityki 
organicznej, alkoholi, amonia
ku i kwasu azotowego. Zajęcia 
trwały do końca roku szkolnego 
2014/2015 z podziałem na gru
py semestralne.

Zajęcia praktykantów od
bywały się pod czujnym nad
zorem doświadczonej i profe
sjonalnej kadry technologicznej 
Grupy Azoty Kędzierzyn, w 
składzie: Brygida Kułik-To- 
manek, Iwona Kalisz, Łukasz 
Stańczyk, Ewa Wolff, Andrzej 
Ledwig, Konrad Żak, Andrzej 
Stypułkowski. Z ramienia szko
ły opiekunem praktyk była Kry
styna Glinka - Lewandowska.

I Mieszkańcy od lat domagali się remontu wiaduktu. Kilka late 
I temu przygotowali nawet swój własny projekt przebudowy.

Organizatorzy zauważają, że 
obok programu stypendialne
go, praktyki są podstawowym 
elementem patronatu nad kla
są chemiczną sprawowanym 
przez Grupę Azoty ZAK S.A., 
który jest przykładem odpo-

wiedzialnego podejścia do biz
nesu, stawiającym na kierun
kową edukację jako podstawę 
pozyskiwania kapitału ludzkie
go w firmach.

■ P
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SPINNING

co
TRENINGI PERSONALNE < 
ANALIZA SKŁADU CIAŁA < 

PORADY DIETETYCZNE < 
SQUASH < 

CF B0X < 
ra POWER KICK <

DEEPWORK< 
TABATA < 

PILATES < 
JOGA< 

LATUNGA< 
SPINNING < 

ABS <
I WIELE WIĘCEJ!
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Gdzie?
Kontakt

tel. 88 4848 808
INFINITI Fitness Club info@infiniti-fit.plAL Jana Pawła II58 www.infiniti-fit.pl47-232 Kędzierzyn-Koźle facebook/fitness.club.INFINITI

KĘDZIERZYN-KOŹLE - ZDROWIE

LECZENIE BEZ BÓLU

Trzy oddziały ze szpitala 
w Kędzierzynie-Koźlu 
otrzymały certyfikat „Szpi
tal bez bólu”.

Prestiżowy dokument wy
dawany jest przez specjalistów 
z ogólnopolskich towarzystw 
naukowo-szkoleniowych, zaj
mujących się tematyką me
dyczną w kraju. Otrzymanie 
certyfikatu oznacza, że jed
nostka podniosła standardy w 
zakresie uśmierzania bólu po
operacyjnego. Szpitale ubiega
jące się o taki certyfikat muszą 
m.in. wprowadzić procedurę 
regularnej oceny nasilenia bó
lu pooperacyjnego oraz przejść 
przez kontrolne sito eksper
tów, którzy sprawdzają pro
cedury medyczne stosowane 
w jednostkach. W kozielskim 
szpitalu certyfikaty przyznano 
oddziałom laryngologii, orto
pedii oraz oddziałowi gineko
logiczno-położniczemu. -Dzięki 
ogromnej pracy pielęgniarek, 
położnych i lekarzy, zdobyliśmy 
certyfikat potwierdzający, że w 
naszą codzienną pracę wkłada
my cale serce, doświadczenie i 
umiejętności, by oferować pa-

I Na zdjęciu załoga oddziału urazowo-ortopedycznego, 
z lewej ordynator, dr Zbigniew Mocek.

cjentom wysoką jakość usług 
- mówi Danuta Szeliga, naczel
na pielęgniarka SP-ZOZ w Kę- 
dzierzynie-Koźlu. Tym samym 
pacjenci mają gwarancję, że w 
szpitalu uśmierzanie bólu po
operacyjnego prowadzone jest 
na najwyższym poziomie, co 
przekłada się na podniesienie 
komfortu i satysfakcji z całego 
procesu leczenia. Dla szpitala 
dodatkową korzyścią jest moż
liwość ubiegania się w przyszło
ści o dodatkowe środld finan
sowe z NFZ. Certyfikaty będą 
obowiązywały przez trzy lata, 
po tym okresie kontrola zosta-

nie powtórzona. Placówka z 
Kędzierzyna-Koźla dołączyła 
tym samym do 32 innych szpi
tali z całego kraju, które rów
nież podniosły swój standard 
w leczeniu bólu pooperacyjne
go. Certyfikat przyznają: Towa
rzystwo Badania Bólu, Polskie 
Towarzystwo Anestezjologii 
i Intensywnej Terapii, Towa
rzystwo Chirurgów Polskich, 
Polskie Towarzystwo Gineko
logiczne oraz Polskie Towarzy
stwo Ortopedyczne i Trauma- 
tologiczne.

■ KS
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